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Vragen n.a.v. Programmabegroting 2015-2019 
1 Men

S 

EC AP0

1 

33 / 34 + 

40 / 41 

Opnieuw flinke bedragen extra benodigd voor ict. Bovenop 

de 2x 10 miljoen (en extra kredieten) die we er al enige jaren 

voor gereserveerd hadden. Dan is het teleurstellend dat als 

enige van het overzicht ‘structurele bezuinigingen die 

volgens planning ingevuld worden’, het onderdeel ‘invoeren 

open source software’ een nog altijd ‘p.m.’-post te zien geeft. 

Is het na zolang toezeggen dat waar mogelijk open source zal 

worden gebruikt, nu nog niet gelukt dit daadwerkelijk verder 

uit te rollen, of is er een reden dat eea nog steeds geen 

bezuiniging heeft betekend? 

Er is niet voor niets zeer veel aandacht voor de chaos en 

mogelijk oplichting rond ict bij de overheid (cie Elias), dat ik 

hier toch graag meer uitleg over krijg, voor we opnieuw en 

automatisch akkoord gaan met extra krediet voor ict … 

De gekozen beleidslijn van de programmabegroting van vorig jaar wordt hierbij 

gehanteerd. Reeds eerder is een overzicht gegeven van de open source software die 

in gebruik is. Open source is niet per definitie goedkoper, omdat dit zelfstandig in 

beheer moet worden genomen en dat brengt kosten met zich mee. 

2 VV

H 

BS AP0

2 

35 Toelichting op de 100.000 structureel voordeel op doorzetten 

incidentele bezuinigingen veiligheid, betreft o.a. de 50.000 

voor project inzet ouders van tegendraadse jeugd. Dit wordt, 

volgens toelichting voor 2015 dus opnieuw bezuinigd. Maar 

uit tabel blijkt dit structureel. Wordt het nu slechts voor 2015 

opnieuw geschrapt, of structureel t/m 2019? 

De incidentele bezuiniging wordt omgezet in een structurele bezuiniging, dus ook 

voor de jaren na 2015. 

 

3 Men

S 

EC AP0

3 

36 “storting nodig in 2015, 2016 en 2017 in frictiekosten 

bovenformatieven”. Klopt het dan wel dat die 350.000 als 

voordeel staat, in de tabel, ipv nadeel? Graag uitleg; teksten 

zijn vaak toch nog erg moeilijk te doorgronden, in deze 

hernieuwde begrotingsopstelling; dit is daar een klein 

voorbeeld van… 

In de Kadernota 2014 zijn middelen beschikbaar gesteld voor dekking van de 

frictiekosten als gevolg van takenreductie (kadernota pagina 19 bovenaan). De 

bezuinigingsmaatregelen van pakket 4 leiden tot frictiekosten bij de hoofdafdeling 

VVH. Een deel van het frictiekostenbudget wordt ingezet als tijdelijke dekking om 

de taakstelling te realiseren, dat is in de tabel aangegeven als een voordeel 

(bezuinigingen verlagen immers de per saldo uitgaven).  

4 CS/

CC 

MS/ 

JvdH 

AP0

4 

37 Pakket 8, 9 en 10 nog veel ‘nog in te vullen’ taakstellingen. 

O.a. op cultuur. Wat stellen wij dan vast? Waarom niet 

vooraf helderheid over wat dit betekent voor deze sectoren en 

hoe dit concreet vormgegeven zal worden? De keuze om deze 

voorstellen nog niet in te vullen, had immers ook genomen 

kunnen worden voor andere terreinen, waar echter al wel 

duidelijke keuzes gemaakt zijn… 

Pakket 9 is al concreet: sluiten Eglantier. Er is bij pakket 8 en 10 voor gekozen om 

uitwerking in nauwe samenhang met betrokkenen te doen zodat er draagvlak is. Het 

tijdpad maakt dit mogelijk. De bezuinigingen gaan in 2016 in en er is meer tijd voor 

uitwerking dan voor de bezuinigingen die in 2015 ingaan. 

5 VV

H 

BS AP0

5 

44 Bijna 9 fte aan reductie niet te halen, bij handhaving, hoewel 

deze gepland was. Misschien is dat ook verstandig, maar wat 

betekent dan: “Het te besparen bedrag wordt wel ingevuld.”? 

Hóe wordt dat dan ingevuld? 

De invulling van het te besparen bedrag is nader uitgewerkt op pagina 35 en 36 van 

de Programmabegroting 2015-2019. 
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6 CS/

CC 

EC AP0

6 

45 Forse budgetten gereserveerd voor komende jaren, t.a.v. 

vermijdbare vervangings- en uitbreidingsinvesteringen. Dit, 

omdat hierover bij kn 2015 pas wordt besloten. Waarom niet 

nu al keuzes gemaakt, opdat we weten welke bedragen 

mogelijk vooralsnog onnodig gereserveerd (blijven) staan? 

Normaliter wordt bij de kadernota het investeringsplan vastgesteld waarbij keuzes 

worden voorgelegd die binnen de vastgestelde kaders vallen. De Kadernota 2014 

was beleidsarm onder andere voor wat betreft investeringen. Vanwege de recente 

raadswisseling is de keuze gemaakt om een nieuwe afweging voor te leggen in de 

Kadernota 2015 en/of in het Investeringsplan 2015-2020. 

7 CS/

CC 

EC AP0

7 

49 “Daarnaast vragen de ontwikkelingen binnen het sociaal 

domein en de gebedsgerichte benadering om ’n betere 

verankering id begroting”. (regel 4) 

(Zo’n geestige typefout, dat ik deze niemand wilde 

onthouden; onze fractie gaat er van uit dat eea niet 

vooruitloopt op mogelijke religieuzisering van de 

samenleving, waarbij alleen bidden nog helpt ) 

Correct, het gaat hier om een geestige typefout. 

8 SZW JL AP0

8 

84 / 85 Regeling BBZ wordt bijzonder weinig gebruikt. De 

verklaring dat de economische crisis hier debet aan is, is ij te 

mager; er zijn zoveel zelfstandigen die zouden snakken naar 

een beetje hulp vanuit de BBZ, zodat ze tenminste zoveel 

mogelijk het eigen hoofd boven water kunnen houden, ipv 

aan te moeten kloppen bij bijstand. Hoe komt het dat zo 

weinig trajecten worden toegekend? 

De regeling BBZ is bedoeld voor ondernemers die vanuit een uitkering een eigen 

bedrijf willen starten. De toekenning gebeurt op basis van een onafhankelijke 

beoordeling door het IMK van het ingediende bedrijfsplan waarbij wordt gekeken 

naar de levensvatbaarheid van het bedrijf. De economische crisis leidt er toe dat er 

minder kansrijke bedrijfsplannen worden ingediend en daarmee minder BBZ 

toegekend. 

9 GOB EC AP0

9 

165 Er wordt ‘nader gekeken naar de grondexploitaties in de 

Waarderpolder (en Spoorzone). Neem alleen al de 4,7 

miljoen die ge(des)investeerd is in kavels in de Noordkop, 

waarvoor nog altijd geen enkele concrete gegadigde; hiervoor 

heeft AP in cie en raad al zeker twee jaar geleden 

gewaarschuwd. En als enige tegen dit krediet gestemd. Hoe 

kan het dan, dat hier pas nu realiteitszin lijkt door te dringen? 

Worden dit soort risico’s dan nog altijd te weinig voorzien 

door de organisatie? 

(Er staat immers ook nog genoeg leeg in bestaande 

bebouwing W’polder..!) 

Dit is geen technische vraag. 

10 CS/

CC 

JL AP1

0 

168 Geen toelichting op toename reserve soc. domein van 7mio in 

2017 naar 9,3mio in 2018. En stand ultimo is ongewijzigd op 

(bijna) 7 mio. Is dit typefout? 

Hier is sprake van een typefout. De eindstand 2016 (€ 6.982.000) is de beginstand 

2017. Aangezien in 2017 en 2018 geen dotaties en onttrekkingen geraamd zijn, is 

daarmee de eindstand 2017 ook € 6.982.000 en de begin- en eindstand 2018 ook € 

6.982.000. 

 

In de tabel op pagina 24 zit dezelfde fout 

11 CS/

CC 

EC AP1

1 

168 / 

169 

Per definitie is de inschatting benodigde capaciteit lager dan 

het percentage vh maximaal gevolg in euro’s (voorbeeld: 

10% van 15mio is 1,5mio ipv 1,3). Waarom is dit en is dit 

Dit is het gevolg van de Monte Carlosimulatie, die automatisch gegeneerd wordt 

door de NARIS-applicatie. De berekening gebeurt geheel geautomatiseerd en de 

uitkomst van die berekening is niet beïnvloedbaar. 
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verstandig of slechts krampachtig verbloemen van werkelijke 

cijfers? (niet flauw bedoeld, maar nou ja, het komt wat 

vreemd over..) 

12 STZ/

EC 

JvdH AP1

2 

169 Risico Hart (80% kans op voordoen!). Had dit niet veel 

eerder voorzien kunnen worden? Toenmalig wethouder 

Mooij wilde van onze AP-waarschuwingen, zoals geuit sinds 

zeker anderhalf jaar terug, niets weten; is daar dan niet tijdig 

ingegrepen? Het duurde bijv lang voordat toenmalige 

directeur werd vervangen door huidige… 

Zodra bekend werd dat Hart organisatorisch en financieel in zwaar weer verkeerde, 

is Hart strak gemonitord en zijn stevige afspraken gemaakt. In 2014 is een duidelijke 

analyse gekomen van het structurele probleem bij Hart. Een reorganisatie per 1 

januari 2015 is aangekondigd en de oplossing van het probleem is daarmee in zicht. 

 

13 CS/

CC 

EC AP1

3 

171 / 

172 

Eerst wordt gemeld dat alleen de alg reserve wordt 

gehanteerd vwb de weerstandscapaciteit (en niet bijv de 

reserve grondexploitaties) en op pag 172 staat deze expliciet 

wél bij weerstandscapaciteit in het schemaatje vermeld. 

Graag eenduidigheid hierin. 

Het “schema” op pagina 172 is een algemeen voorbeeld. Zoals in de toelichting is 

opgenomen,  wordt in Haarlem uitsluitend de algemene reserve als 

weerstandscapaciteit gehanteerd. De reserves grondexploitatie en sociaal domein 

worden als specifieke beheersmaatregelen of risicobuffer aangehouden, waardoor  ze 

niet bij de algemene weerstandscapaciteit worden opgeteld. Om misverstanden te 

voorkomen zal in het vervolg het “ schema” hier op worden aangepast. 

14 GOB CYS AP1

4 

175 “uren op groot onderhoud projecten apart neergezet en niet 

meer bij materiële budgetten inbegrepen.” Waar vinden we 

die dan wel terug? En waarom deze keuze? 

Zaken die voorheen onder de noemer groot onderhoud vielen, zijn nu apart 

benoemd. Het gaat dan om (uren voor) inspecties, onderhoudswerken dat van Groot 

Onderhoud naar  Dagelijks onderhoud gaat zoals overlagen asfalt en één op één 

vervangingen speeltoestellen, uren strategisch beheer en gebiedsregie. Zoals 

aangegeven zijn deze terug te vinden bij dagelijks onderhoud. De keus is gemaakt 

vanwege feit dat de werkzaamheden ook uitgevoerd worden onder dagelijks 

onderhoud en dat in  aanloop naar de veranderde werkwijze Beheer en Onderhoud 

dit boekhoudkundig logischer is neergezet. 

15 GOB CYS AP1

5 

177 Waarom straatmeubilair ondergebracht bij groen, ipv groen 

puur groen te houden en straatmeubilair onder brengen bij 

bijv openbare verlichting en vri’s? Hiermee vervuild ook de 

discussie / te maken keuze tussen groen of grijs of beide, 

waar elders in begroting sprake van is. 

Straatmeubilair zat altijd bij groen. Bij opstellen van de begroting was dit nog het 

geval. In kader van nieuwe Dagelijks onderhoudscontracten wordt  het verschoven 

naar verharding. Dit is nog niet doorgevoerd in de begroting, in afwachting op 

behandeling nota Beheer en Onderhoudscontracten. Straatmeubilair wordt bij 

verhardingen vanuit synergie dan samengevoegd met verkeersmeubilair. 

16 CS/

CC 

EC AP1

6 

187 ‘Alleen incidenteel’ zal sprake zijn van de ‘faciliteit’ 

schatkistbankieren, omdat we beslist geen overtollige 

middelen hebben. In welk geval zou zoiets dan toch denkbaar 

zijn, als dit hier zo staat..? 

Alleen indien in het zeldzame geval dat er op kasbasis een overschot aan liquide 

middelen zich voordoet. 

17 GOB CYS AP1

7 

207 “kleinschalige projecten zijn wenselijk MET AANDACHT 

VOOR HET LEEFMILIEU, waaronder cpo”. Hoe wordt juist 

dit aspect leefmilieu in praktijk getoetst, als we kijken naar 

bijv projecten Werfstraat en Steve Bikostraat? Hier gaat door 

het project het (groene) leefmilieu juist aantoonbaar 

achteruit… Over deze weging is de raad nooit geïnformeerd, 

meen ik. Of kunt u aangeven waar  / wanneer wel? 

Dit is geen technische vraag. 
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18 CS/

CC 

EC AP1

8 

213 Slechts P1 besluitpunt? Meen dat er enkele specifieke vragen 

in de begroting voorliggen, zoals bijv discussie grijs / groen 

of beide extra bezuinigen. Zijn dat niet meer besluitpunten 

voor de hand liggend? Zoals ook de nog in te vullen nadere 

bezuinigingen? 

Door het vaststellen van de begroting autoriseert de raad niet alleen de baten en 

lasten op het niveau van de beleidsvelden, maar neemt hij ook veel andere financiële 

en beleidsinhoudelijke besluiten. Denk daarbij aan toevoegingen en onttrekkingen 

aan reserves en voorzieningen, de financiële wijzigingen in deel 1 en de beoogde 

doelen en prestaties van beleid. Al deze besluiten worden gewoonlijk in de begroting 

in één of enkele besluiten samengevat. 

19 CS/

CC 

CYS/

BS/M

S 

AP1

9 

17 'Nieuw beleid 2015' ... In de programmateksten... in deel 2 

wordt kort ingegaan op de bestedingsrichtingen. Op een later 

moment krijgt de raad hierover meer concrete informatie'. 

Waar in deel 2 vind ik die ‘richting’, wat is niet concreet en 

op welk moment wordt de raad daarover geïnformeerd? 

In deel 2 in de programmateksten zijn de onderdelen voor het nieuwe beleid voor 

veiligheid, duurzaamheid en groen, sport en fietsbeleid opgenomen. Veiligheid, 

programma 6; duurzaamheid, groen, en fietsbeleid, programma 4 en sport, 

programma 1. 

In de recente nota Bestedingsvoorstel extra middelen voor duurzaamheid, fiets en 

groen (2014/380254) worden de desbetreffende projecten concreet benoemd. 

20 CS/

CC 

EC AP2

0 

18 (enigszins buiten de orde van de begroting, wellicht, maar 

aangezien u zelf ook een ‘financiële beschouwing heeft 

opgenomen, toch het volgende:) 

1.2.1. Context en achtergronden: 

– Wat is het risico dat gemeente Haarlem (of haar burgers) 

loop(t)(en) bij deflatie? Immers,  perioden van sterke groei 

van economie en welvaart in de geschiedenis gingen altijd 

gepaard met deflatie (waardevermeerdering van geld). 

– Is de genoemde hogere uitvoer (export gerichtheid), als 

enige groeimodel, niet een bedreiging voor de binnenlandse 

economie (werkgelegenheid, koopkracht), en daarmee de 

lokale, economie? 

In de economie wordt de situatie gevreesd van de combinatie van deflatie en 

stagnatie. Met stagnatie wordt krimp in plaats van economische groei bedoeld. Groei  

van de economie, al is het alleen door de groei van export, is te verkiezen boven 

krimp. Dat is altijd het geval, maar zeker in de situatie van deflatie. De invloed van 

deflatie op de begroting van Haarlem zal zichtbaar worden door lagere budgetten 

(negatieve prijsindex) met doorwerking naar leges en tarieven. 

21 CS/

CC 

EC AP2

1 

28 Pagina 28; staatje; wat is en hoe werkt de 

'financieringsfunctie' in 'saldo van de financieringsfunctie'? 

(Indien dit uitvoerige uitleg vereist, zou het misschien goed 

zijn hier eens een informatieve bijeenkomst voor de 

raadsleden over te beleggen; het betreft immers een niet 

geringe post op de begroting / de (positieve of negatieve) 

dekkingsmiddelen) 

Rentevisies passen zich steeds aan. Er wordt door de gemeente Haarlem een vaste 

werkwijze gehanteerd voor het opstellen van de begroting. De door de raad 

vastgestelde uitgangspunten bij de kadernota vormen de basis voor de uitwerking 

van de begroting, waaronder het rentepercentage op langlopende geldleningen.  

 

Het te hanteren rentepercentage voor de begroting is onderdeel van de 

begrotingsrichtlijnen. Voor de rente van langlopende geldleningen is een 

rentepercentage van 2,6% gehanteerd. In 2014 bedroeg het gehanteerde 

rentepercentage 2,3%. Dit percentage is gebaseerd op het Centraal Economisch Plan 

van maart 2014.  

 

Bijstelling naar een percentage van 1,8% leidt tot een lagere prognose van de 

rentelast van € 594.000. Belangrijke kanttekening hierbij is dat het renterisico 

toeneemt. Renteprognoses zijn nl. veranderlijk. Dit blijkt al uit de bijstelling van 

2,6% (raming CPB maart) naar 1,8% (raming CPB September). 
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Mocht blijken dat de rente voor nieuw aan te trekken leningen in 2015  inderdaad 

lager uitkomt dan het huidig gehanteerde uitgangspunt, dan zal in de eerste 

bestuursrapportage 2015 bijstelling van de rentekosten plaatsvinden. 

22 STZ/

MG

T 

EC AP2

2 

40 bolletje 3; Wat wordt bedoeld met 'het inrouten van besluiten 

minder tijdrovend maken door opleiding en begeleiding van 

auteurs? (deze zin is helaas weer een voorbeeld van onnodig, 

voor leken tamelijk onduidelijk jargon, waar in dit 

hoofdstukje wel meer voorbeelden van staan…) 

Met “inrouten van besluiten” wordt bedoeld het proces van opstellen van besluiten 

voor college en raad. Dit proces kan worden versneld door het opleiden en 

begeleiden van auteurs. Dit gebeurt bijvoorbeeld door training van auteurs in het 

schrijven van teksten en en het standaardiseren van besluitvorming. Het opstellen 

van college en raadsbesluiten kost dan minder tijd, mogelijk dat daar een kleine 

formatieve besparing mee te halen valt. In het vervolg wordt (nog) beter opgelet op 

het gebruik van tamelijk onduidelijk jargon. 

23 STZ/

WW

GZ 

JvdH AP2

3 

70 financiën programma 1, punt 12 Bevorderen zelfredzaamheid 

18,550 mio. Is BUUV hierin opgenomen en voor welk 

bedrag? En, als het ergens anders onder is opgenomen, waar 

dan? 

Ja, Buuv maakt onderdeel uit van de basisinfrastructuur. Voor Buuv is een budget 

beschikbaar van € 425.000. 

24 SZW JL AP2

4 

89 'Reserve WWB is opgelopen tot maximum 5,1 mio, hetgeen 

maximaal is, waardoor er in 2015 2,250 mio vrijvalt. (Dit was 

al eerder besloten, toch, ihkv compenserende, incidentele 

maatregelen?) 

Kan het College aangeven waarom in tijden van hoge 

werkloosheid het saldo toch zo kon oplopen? Op pagina 76 

kunnen we zien dat in dezelfde tijd het aantal daklozen sinds 

2005 bijna verdubbeld is. Is er een verband? 

Dit besluit is inderdaad eerder genomen.  

Het aantal uitkeringsgerechtigden in Haarlem is relatief lager dan het landelijk 

gemiddelde. Hierdoor is de rijksbijdrage voor het verstrekken van uitkeringen hoger 

dan de uitgaven. 

Het verband tussen de ontwikkeling van het aantal daklozen en het positieve saldo 

op de rijksbijdrage voor uitkeringen is niet vast te stellen. 

25 STZ/

BB 

EC AP2

5 

108 'In 2015 wordt per saldo minder aan reserves toegevoegd' is 

het bedrag van 249 duizend dan niet voordelig i.p.v. nadelig? 

En hoe komen we aan dit getal? In overzicht op pagina 

ervoor staat bovendien dat helemaal geen toevoeging wordt 

gedaan aan de reserves, dus hoe moeten we dit nu lezen? 

In 2014 was abusievelijk een onttrekking van de reserve als last verantwoord. 

Daardoor is er sprake van een negatieve onttrekking. In 2015 wordt niets gestort. Per 

saldo is er sprake van een nadeel van € 249.000. 

26 STZ/

BB 

EC AP2

6 

109 'Hogere doorbelasting uren' 215 duizend negatief. Zijn dit 

dezelfde uren maar hoger doorbelast? Waarom is dit? 

De doorbelasting van de uren zijn in 2015 hoger omdat in 2015 uren direct op het 

product worden begroot die in 2014 indirect zijn doorbelast. Per saldo is deze 

wijziging neutraal. De voordelen zijn niet direct zichtbaar aangezien deze verspreid 

zijn over een groot aantal beleidsvelden. 

27 GOB EC AP2

7 

119 onderaan; staatje 'Reden' 'Uren toerekening aan het 

beleidsveld neemt t.o.v. 2014 toe' 1,675 mio. Worden er meer 

uren t.b.v. beleidsveld gemaakt of toegerekend? En met 

welke reden? 

Dit zijn uren die voorheen werden toegerekend aan (onderhouds) projecten en via de 

projecten versleuteld op het beleidsveld terecht kwamen. Vanwege het werken in 

regie worden nu uren direct toegerekend aan het beleidsveld. 

28 STZ EC AP2

8 

121 Onder  'Reden': Waarom nemen de kapitaallasten toe met 

1,290 mio (in 2014) en worden er bij baten meer reserves 

ontrokken dan in 2015 1,293 mio? 

De kapitaallasten nemen toe als gevolg van de voorgenomen investeringen in 2014 

m.b.t. vastgoedobjecten. Het betreft o.a. de investering 2014 in gebouw Zijlpoort (€ 
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5,2 miljoen), Huisvesting Hart (€ 0,7 miljoen) en vervanging en 

levensduurverlengend onderhoud. 

 

De lagere reserveonttrekking heeft te maken met het feit dat er in 2014 incidentele 

onttrekkingen uit de reserve vastgoed zijn gedaan voor o.a. wegwerken van het 

achterstallig onderhoud aan de monumenten en de reparatie dak Patronaat. 

29 CS/

CC 

EC CDA

01 

238 Waarom staan er bij sommige reserves geen bedragen 

ingevuld en wat betekent dit? 

 

Dit betreffen reserves, waarvan in Bestuursrapportage 2014-1  is besloten bedragen 

te onttrekken, waardoor de stand op 1-1-2015 nihil is. (zie ook pagina 46 van 

Bestuursrapportage 2014-2.) 

30 CS/

CC 

EC CDA

02 

Alge-

meen 

Voor ieder programma valt de volgende vraag te stellen: waar 

wordt het merendeel van de begroting aan besteed? De 

analyse in de tekst behandelt alleen de verschillen tussen 

begroting 2014 en begroting 2015. 

 

Binnen elk programma worden per beleidsveld doelen (wat willen we bereiken?) en 

prestaties (wat gaan we er voor doen?) genoemd. Dit geeft weer waar het merendeel 

van de begroting aan besteed wordt voor het betreffende beleidsveld.  

Onder de derde w-vraag (wat mag het kosten?) worden vervolgens naast de baten en 

lasten ook de verschillen met de bijgestelde begroting weergegeven. 

31 CS/

CC 

EC CDA

03 

Alge-

meen 

Hoe vertaalt het genoemde beleid zich in de begroting? 

Bijvoorbeeld pagina 65 punt 4c - de gemeente faciliteert 

incidenteel topsportevenementen - hoe vertaalt zich dit in de 

begroting? Hoeveel geven we uit in 2015 en voor welke 

evenementen? 

De koppeling tussen doelen en prestaties enerzijds en financiën anderzijds is niet 

gemakkelijk te maken. Daarbij gaat de raad over programma’s en beleidsvelden en 

het college over de producten die onder een beleidsveld vallen.  

32 CS/

CC 

EC CDA

04 

Alge-

meen 

Is er een overzicht beschikbaar van alle incidenteel geplande 

uitgaven in 2015? Al dan niet met onderbouwing? 

 

Bijlage 5.9 (pagina 236-237) bevat de incidentele lasten en baten voor de jaren 2015 

tot en met 2019. 

33 DV JvdH CDA

05 

138 Dienstverlening - waarom is er sprake van een hogere 

doorbelasting van overhead (€492k)? Bij de andere 

programma's is vaak sprake van een lagere doorbelasting, wat 

veroorzaakt het verschil? 

 

In de nota Taken en formatie Concernstaf nieuwe stijl (2014/234051) heeft het 

college besloten de afdeling Onderzoek en Statistiek als organisatieonderdeel samen 

te voegen met het bureau GEO-informatie en Basisregistraties van de hoofdafdeling 

Dienstverlening per 1 januari 2015. Dit leidt tot een hogere doorbelasting van de 

overhead van € 898.000 op het product basisregistraties onderdeel van het 

beleidsveld dienstverlening. 

Daarnaast is er sprake van een lagere doorbelasting van de overhead op het totale 

beleidsveld dienstverlening van € 406.000. Per saldo leidt dit tot hogere 

doorbelasting van de overhead van € 492.000. 

34 VV

H 

CYS CDA

06 

139 De bijdrage aan de Milieudienst IJmond is vooralsnog alleen 

voor 2014 verwerkt, waardoor de lasten in 2015 € 1 miljoen 

lager uitkomen. Bij de tweede bestuursrapportage 2014 wordt 

de bijdrage structureel in de begroting opgenomen. 

Betekent dit dat de jaarlijkse bijdrage niet is opgenomen in de 

begroting 2015? Als dat zo is, wat is de consequentie hiervan 

omdat de tekst ook lijkt te suggereren dat de jaarlijkse 

Eind 2013 is door de gemeenteraad besloten om taken in het kader van 

milieuhandhaving over te dragen aan de regionale uitvoeringsdienst IJmond (RUD). 

Dit besluit heeft geleid tot een overdracht van personeel naar de RUD. Tegelijkertijd 

is er sprake van een jaarlijkse structurele bijdrage aan Milieudienst IJmond in 

verband met  personele lasten en overhead.   

 

De financiële verwerking van dit voorstel wordt geregeld bij de Bestuursrapportage 
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bijdrage structureel is? 2014-2.  De verwerking van het voorstel heeft geen effect op het saldo van de 

begroting 2015 en verder. Voor verdere details wordt verwezen naar vraag SP36. 

35 CS/

CC 

EC CDA

07 

142 Onder wat willen we bereiken: 'Haarlem wil een financieel 

gezonde stad zijn' - kan dit nader gedefinieerd worden? Aan 

welke kengetallen moet voldaan zijn? Ambitie vraagt om 

normen waaraan we het succes kunnen meten. 

 

De belangrijke indicatoren voor een financieel gezonde stad zijn te vinden in 

paragraaf 3.1 van de begroting (pagina 150). Het gaat om een gunstige score voor 8 

indicatoren: beïnvloedbaarheid lokale lasten, beschikbare weerstandscapaciteit, 

onderhoudsituatie, schuldratio, renterisiconorm, resultaten grondexploitaties, 

meerjarenbegroting, beoordeling provincie. 

36 CS/

CC 

EC CDA

08 

143 De hogere baten als gevolg uitbreiding areaal en indexering 

OZB op pagina 143 lijken niet te sluiten met het het verschil 

in OZB tussen 2014 en 2015 op pagina 161. Zouden jullie dit 

verschil kunnen toelichten? We hadden verwacht dat dit 

gelijk zou zijn? 

 

Op pagina 143 zijn de belangrijkste verschillen in OZB toegelicht t.o.v. 2014 

(afgerond € 1,4 miljoen hoger). Het betreft verschillen van € 100.000 en meer 

(toelichting belangrijkste verschillen) 

Op pagina 161 wordt de exacte opbrengst OZB weergegeven t.o.v. 2014 , te weten  

€ 1,394 miljoen (ook afgerond € 1,4 miljoen hoger). 

Het exacte verschil van € 36.000 wordt veroorzaakt door wijze van presentatie 

(belangrijkste verschillen). 

 

37 CS/

CC 

EC CDA

09 

144 Hoe hoog is het gehele renteresultaat over 2015? 

 

Het geprognosticeerde renteresultaat 2015 bedraagt € 13,5 miljoen. 

Het renteresultaat of saldo van de financieringsfunctie is het verschil tussen de 

rekenrente en werkelijke rente en betreft derhalve een interne geldstroom (zie vraag 

D6603). 

38 CS/

CC 

EC CDA

10 

151 Schuldratio - vreemd dat bij het eerste stukje gesproken 

wordt over 'aandacht vereist' als de ratio tussen 100% en 

150%, en bij het tweede stukje staat dat de indicatie neutraal 

is bij een schuldratio van 135%. Kunt u dit uitleggen? 

 

In de Jaarrekening 2013 is op pagina 233 uiteengezet dat er twee normen zijn voor 

bepalen van een verantwoord schuldennorm. De BNG en de VNG norm. De raad 

heeft aangegeven de BNG norm te willen volgen toen de VNG norm nog niet 

beschikbaar was. In de jaarrekening zijn beide normen weergegeven. De VNG 

schuldnormering cijfers waren bij opstellen van jaarrekening beschikbaar voor het 

jaar 2012. Voor de cijfers uit de jaarrekening 2012 geldt een score voor Haarlem van 

118% en bevindt zich daarmee in het oranje vlak van de VNG norm (tussen 100 en 

130%). 

39 CS/

CC 

EC CDA

11 

161 Is het mogelijk om een aansluiting te maken tussen de tabel 

opbrengsten belastingen en heffingen en de begroting zelf? 

Bijvoorbeeld welke belastingen en heffingen komen terug in 

het programmadeel 7.1 en welke vallen onder programma's? 

 

Ja, De baten van beleidsveld 7.1 bedragen € 44,904 miljoen. Dit betreft de opbrengst 

van de volgende belastingen (zie onderstaande specificatie): 

 

kostenplaats   Raming beleidsveld 7.1   

Overige opbrengsten (met name 

vergoeding van invorderingskosten # € 420.000   

OZB woningen # € 19.685.000   

OZB niet woningen eigenaren # € 9.886.000 1) 

OZB gebruikers # € 6.788.000 2) 

Hondenbelasting # € 540.000   
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695006 - Reclamebelasting # € 526.000   

695007 - Roerende zaakbelasting # € 57.000   

695008 - Toeristenbelasting # € 914.000   

Precariobelasting # € 5.189.000 3) 

Precariobelasting # € 582.000   

BIZ-heffing # € 317.000   

Totaal # € 44.904.000   

  
  

  

1) In de tabel op pagina 161 is € 10.286.000 geraamd, omdat 

rekening is gehouden met een verhoging van € 400.000 

conform bestuursrapportage-2 2014   

  

  
  

2) In de tabel op pagina 161 is € 6.986.000 geraamd, omdat 

rekening is gehouden met een verhoging van € 400.000 

conform bestuursrapportage-2 2014   

  

  
  

3) In de tabel op pagina 161 is € 5.019 geraamd, omdat 

rekening is gehouden met een aframing van € 170.000 in 

Bestuursrapportage 2014-2   

 

De overige belastingbaten zijn onder de volgende beleidsvelden geraamd: 

 

- Leges burgerzaken zijn geraamd onder beleidsveld 6.1 dienstverlening; 

- Naheffingen parkeren, de Wabo en leges vergunningen zijn geraamd onder 

beleidsveld  openbare orde en veiligheid (6.3) 

- Parkeerbelasting is geraamd onder beleidsveld parkeren (5.2) 

- Begraafrechten en havengelden zijn geraamd onder beleidsveld overige 

beheertaken (5.3) 

- Riool-en afvalstoffenheffing zijn geraamd onder beleidsveld openbare 

ruimte en mobiliteit (5.1) 

40 STZ/

EC 

JL CDA

12 

161 In hoeverre wordt de toeristenbelasting beïnvloed door 

eenmalige events? 

 

De toeristenbelasting wordt geheven op het aantal overnachtingen in hotels in 

Haarlem. Evenementen in de stad leiden geregeld tot meer overnachtingen. In 

hoeverre dit precies effect heeft is afhankelijk van het soort evenement en het aantal 

bezoekers. 

41 CS/

CC 

EC CDA

13 

161 Hoe vallen leges burgerzaken, bouwleges, en leges 

vergunningen aan te sluiten met de tabellen op pagina 155. 

Op pagina 161 zijn in de tabel de opbrengst bouwleges (€ 4,036 miljoen) en leges 

burgerzaken abusievelijk(€ 2.986 miljoen) verwisseld.  
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Moet dit aansluiten met de bedragen onder Wabo en 

dienstverlening? 

42 CS/

CC 

EC CDA

14 

184 Is het mogelijk een grafiek met kasstromen op te leveren die 

ook historische jaren in zich heeft, bijvoorbeeld 2011 - 2013 

plus 2014 geschat? Zodat dit vergeleken kan worden met de 

begroting 2015 - 2019? 

De kasstroom is opgebouwd uit een viertal onderdelen: 

1- Kasstroom exploitatie 

2- Kasstroom investeringen 

3- Kasstroom grondexploitaties 

4- Kasstroom financiering 

 

Alleen de kasstroom exploitatie heeft een trend die jaarlijks met elkaar te vergelijken 

is. De overige kasstromen fluctueren sterk per jaar. Omdat vergelijking weinig 

voorspellende waarheid heeft voor toekomstige kasstromen is er geen grafiek met 

vergelijkende info voor handen. 

43 VV

H 

BS CDA

15 

192 De bijdrage voor het VRK is totaal € 14.986.000 (€ 

2.545.000 Bijdrage GGD basispakket en € 12.441.000 

Bijdrage regionale brandweertaken)? Klopt dit? En zo ja, hoe 

sluit dit aan met de begroting 2015 van het VRK dat een 

bijdrage vermeld van €15.194k? Waar onder meer €12.101k 

aan brandweertaken onder vallen? (11.289 regionale 

brandweer, 563 alarmering brandweerzorg, 249 programma 

brandweerzorg) Deze bedragen zouden toch 1 op 1 moeten 

aansluiten? Daarnaast, in welke programma's komen de 

kosten van de VRK terug en voor welke bedragen? Is dit 

alleen openbare orde en veiligheid? Of zijn er ook andere 

programma's (bevorderen zelfredzaamheid?)? 

Op het moment dat de paragraaf verbonden partijen van de gemeentebegroting werd 

samengesteld, waren de cijfers uit de Programmabegroting 2015 van de VRK nog 

niet voorhanden. Dat betekent dat de cijfers uit de Kadernotitie 2015 van de VRK 

zijn opgenomen. Na vaststellen van de begroting van de VRK zijn de cijfers uit deze 

paragraaf niet meer aangepast. Dat is een aandachtspunt bij de volgende 

programmabegroting. Daarnaast wordt de suggestie over genomen om de bijdrage 

aan de VRK niet alleen in totaliteit te vermelden in de paragraaf verbonden partijen 

maar uitgesplitst per onderdeel.  

 

Voor de volledigheid wordt een overzicht gegeven naar aanleiding van de 

programmabegroting 2015 VRK waar de bijdrage € 15.194.00 betreft. 

De kosten van de VRK komen terug in de volgende programma’s: 

- Programma 1: Maatschappelijke participatie, € 2.527.000 (Openbare Zorg) 

- Programma 2: Zorg en ondersteuning, € 102.000 (DD-JGZ) 

- Programma 6: Burger, bestuur en veiligheid, € 12.565.000 (Programma-, 

Alarmering- en Regionale brandweerzorg. GHOR, VBK, Veiligheidshuis 

en Fin. Middelen) 

 

De verwerking van de programmabegroting VRK  in de begroting van de gemeente 

Haarlem zal plaatsvinden in het eerstvolgende bestuursdocument. 

Voor de VRK bijdrage 2015 is dat de eerste bestuursrapportage 2015. 

44 CS/

CC 

EC CDA

16 

70 De doorbelasting van overhead is in 2014 hoger, € 867k. Zijn 

de overheadkosten bij Onderwijs en Sport in 2015 dan dus dit 

bedrag lager? Wat is hiervan de oorzaak? 

 

De stijging van de doorbelaste kosten wordt hoofdzakelijk veroorzaakt doordat in de 

begroting 2015 (pag. 19 kadernota) ruimte is gemaakt voor veiligheid, 

duurzaamheid en groen, sport en fietsbeleid. Voor sport en veiligheid bedraagt het 

extra budget € 500.000. Dit budget is voorlopig op de afdelingskostenplaats van de 

afdeling jeugd, onderwijs en sport verwerkt. Via de kostenverdeling komt dit budget 

op de producten sport en veiligheid terecht. Andere oorzaken zijn de indexatie van 
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de loonkosten en actualisatie van de urentoerekening. 

45 STZ/

JOS 

MS CDA

17 

70/71 Wat betekent aframen rijksbudget OAB/OKE? En waarom 

heeft dit een nuleffect op de begroting? 

 

Het rijksbudget OAB/OKE is een specifieke uitkering en geldt voor de periode van 

2011-2014. De baten en de bijbehorende lasten zijn tot en met 2014 in de begroting 

geraamd en zijn in de begroting 2015 niet meer opgenomen. Deze aframing van de 

baten en lasten zijn per saldo nul. De regeling met het daarbij behorende budget is in 

2014 met een jaar verlengd tot eind 2015. Dit is nog niet opgenomen in de 

Programmabegroting 2015. De activiteiten op dit gebied zijn overigens vanuit de 

algemene uitkering structureel in de begroting geraamd (zie antwoord vraag 

CDA19). 

46 STZ/

WW

GZ 

JvdH CDA

18 

71 Bevorderen zelfredzaamheid - lasten, vierde punt (voordeel 

€175k) - wat wordt hier bedoeld? Waarom levert dit een 

voordeel op van €175k? Hoe sluiten de bedragen in de tekst 

aan met het voordeel? 

 

Dit betreft ombuigingen zoals besloten in de Kadernota 2014 pag. 84 onderdeel 7. 

De tekst in de begroting sluit hierbij aan. 

 

47 STZ/

JOS 

MS CDA

19 

71 Bevorderen zelfredzaamheid - lasten, vijfde punt (voordeel 

€1.4 miljoen) - Wat wordt hier bedoeld? Hoe levert dit een 

voordeel op als dit al voor een aantal jaren gebeurt? Op welke 

periode heeft dit betrekking? 

Het in de begroting opgenomen gemeentelijke budget m.b.t. peuterspeelzaalwerk is 

ingezet voor de bezuinigingstaakstelling, omdat VVE-peuterspeelzalen uit het 

rijksbudget OAB bekostigd kunnen worden in de periode van 2011 tot en met 2015. 

48 STZ/

SD 

JvdH CDA

20 

71 Bevorderen zelfredzaamheid - lasten, achtste en negende punt 

- wat is het verschil? 

In de Kadernota 2013 is voor de transitie in het sociaal domein een budget van € 

4.100.000 beschikbaar gesteld (zie Kadernota 2013, pagina 57). Dat was onder meer 

uit een eenmalige bedrag van € 1.600.000 transities subsidies basisinfrastructuur en 

een eenmalig budget invoeringskosten Awbz van € 300.000. Die bedragen zijn in 

2015 niet beschikbaar en verklaren daarmee (een deel) van het verschil tussen 2014 

en 2015. 

49 STZ/

WW

GZ 

JvdH/

MS 

CDA

21 

80 Opvang en beschermd wonen, lasten vierde punt : kan er 

nader toegelicht worden waarom het ontvangen van 

decentralisatie-uitkeringen resulteert in additionele lasten van 

€1 miljoen? 

Er komen extra middelen beschikbaar voor deze taak. De lasten zijn hier geraamd. 

Ten opzichte van 2014 zijn de lasten dus ruim € 1.000.000 hoger en daarmee is er 

ten opzichte van 2014 een nadeel. Er staan ook hogere baten tegenover via de AU. 

50 STZ/

WW

GZ 

JvdH/

MS 

CDA

22 

80 Opvang en beschermd wonen, lasten vierde punt : wat zijn de 

gevolgen van het opstellen regiovisie aanpak huiselijk geweld 

en kindermishandeling voor de begroting 2015 en verder? 

 

Het opstellen van de regiovisie aanpak huiselijke geweld en kindermishandeling 

heeft geen gevolgen voor de begroting 2015 en verder.  

De aanpak wordt gefinancierd vanuit de decentralisatie-uitkering Vrouwenopvang. 

Het Rijk maakt jaarlijks bij de septembercirculaire de definitieve hoogte van het 

budget bekend.  

Over de hoogte en besteding van de middelen neemt het college jaarlijks namens de 

regio een besluit. Hiervoor wordt jaarlijks een uitvoeringsnota opgesteld. 

51 STZ/

WW

GZ 

JvdH/

MS 

CDA

23 

80 Opvang en beschermd wonen, baten eerste punt : hoe is de 

eigen bijdrage geschat? In hoeverre houden jullie rekening 

met niet inbaarheid? (misschien kan niet iedereen een eigen 

bijdrage betalen) 

De baten eigen bijdrage beschermd wonen zijn geschat op basis van de gegevens 

van het Rijk. Daarbij wordt aangenomen dat de baten eigen bijdrage in de Wmo 

2015 gelijk zijn aan de baten eigen bijdrage binnen de huidige Awbz. Hierin is dus 

het eventueel niet kunnen innen van de eigen bijdrage verdisconteerd. Overigens is 
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 het genoemde bedrag het Haarlemse aandeel in de baten eigen bijdrage beschermd 

wonen. Landelijk en regionaal wordt gewerkt aan afspraken om de baten eigen 

bijdrage beschermd wonen van de regiogemeenten ook bij centrumgemeente 

Haarlem binnen te laten komen. 

52 SZW JL CDA

24 

88 Lasten reïntegratieprojecten : kan dit nader worden 

toegelicht? Onder inkomsten staat geen 

bijstellingsverandering? 

 

Het participatiebudget is vanaf 2015 onderdeel van de AU (zie toelichting op bij 

vraag CDA25). Dit verklaart de daling van de inkomsten bij beleidsveld 3.1. (werk). 

Onderdeel van deze daling is de afname het deel van het participatiebudget dat 

bedoeld is voor re-integratie.  

Op grond van deze daling zijn de geraamde lasten voor re-integratie eveneens 

verlaagd. 

53 SZW JL CDA

25 

88 Hoe werkt het participatiebudget 2015 door in de begroting? 

 

Zie pagina 89: Het participatiebudget is vanaf 2015 onderdeel van de integratie-

uitkering sociaal domein binnen de algemene uitkering (geraamd in programma 7: 

Algemene Dekkingsmiddelen). Tot en met 2014 was het participatiebudget een 

specifieke uitkering van het ministerie van Sociale Zaken en Werkgelegenheid en 

werd dit bedrag separaat als baten verantwoord in de begroting. De uitgaven zijn en 

blijven opgenomen in programma Werk en Inkomen. 

54 SZW JL CDA

26 

89 Wat veroorzaakt de lagere doorbelasting van 

overheadskosten bij het programma 'inkomen'? 

 

Zie beantwoording vraag OPH10. 

55 SZW JL CDA

27 

89 Achterblijvende aflossingen WWB : kan dit nader toegelicht 

worden? Betekent structureel achterblijvende aflossingen dat 

er wellicht geheel niet afgelost gaat worden? En indien, wat 

is de impact hiervan op de  begroting? 

 

Het aantal opgelegde terugvorderingen op de WWB neemt de afgelopen jaren af als 

gevolg van een verbeterde werkwijze bij het toekennen van bijstandsaanvragen. De 

aflossingen dalen dan ook. 

56 CS/

CC 

EC CU0

1 

19 Is er indicatief zicht op de meerjarenraming 2020-2022? Hoe 

groot is in deze jaren het nadeel of voordeel? 

Nee. Meer dan 50% van onze baten ontvangt de gemeente uit het gemeentefonds 

(ruim € 278 miljoen). Slechts tot en met 2019 is informatie beschikbaar over de 

ontwikkeling van het gemeentefonds. 

57 SZW JL CU0

2 

21 Strategisch plan voor de sociale werkvoorziening kan 

mogelijk leiden tot een besparing van (indicatief)… Welk 

bedrag had hier moeten staan? Wanneer is dit plan klaar en 

kan de raad hierin inzage krijgen? 

Paswerk moet nog een strategisch plan opstellen (naar verwachting gereed in de 

loop van 2015).  De verwachting is, dat de uitvoering van dit plan een besparing kan 

opleveren. Het woord indicatief is gebruikt om aan te geven dat de hoogte van dit 

bedrag nog niet vaststaat. 

Formeel moet het bestuur van de Gemeenschappelijke Regeling Paswerk, waarin de 

gemeente Haarlem geen meerderheid heeft, opdracht geven. 

58 SZW JL CU0

3 

21 Vooralsnog is er voor 2 jaar 7,7 FTE extra voor o.a. taken op 

het gebied van de bijstand. Zijn dit allemaal jaarcontracten 

die worden verlengd met een jaar zodat de 2 jaar sowieso vast 

staat als 1 jaar niet genoeg is of zijn er ook contracten van 

6bijvoorbeeld 1,5 jaar zodat de formatie als dat verantwoord 

is eventueel ook eerder kan worden afgebouwd? 

De invulling van de formatie heeft een tijdelijk karakter. 
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59 CS/

CC 

EC CU0

4 

22 Waarom wordt pas bij kadernota 2016 het tekort sociaal 

domein geactualiseerd terwijl nu al duidelijk is dat er een 

tekort van zeker 1 mln is? Waarom presenteert het college 

niet nu al compenserende maatregelen of in ieder geval een 

“shortlist” die kan worden ingezet als dat nodig is? 

Voorstellen zullen worden gedaan bij de Kadernota 2015 met het oog op de 

begroting 2016. Zowel de baten van het Rijk als de voorwaarden waaronder de 

gemeente het sociaal domein moet uitvoeren wijzigen nog steeds. Dit betekent dat 

bij de Kadernota 2015 kan blijken dat er meer of minder compenserende 

maatregelen nodig zijn, waarvoor dan voorstellen zullen worden voorgelegd, zodat 

die tijdig in de begroting 2016 kunnen worden verwerkt. 

60 CS/

CC 

EC CU0

5 

24 Kunt u een overzicht geven van de totale ontwikkeling van 

alle reserves 2014-2019? 

Zie meerjarenoverzicht reserves op pagina 240 van de programmabegroting. 

61 CS/

CC 

JL CU0

6 

24 Kunt u de toename van de reserve sociaal domein naar 9,3 

mln in 2019 verklaren aangezien er dat jaar geen 

toevoegingen en onttrekkingen zijn. 

Hier is sprake van een typefout. De eindstand 2016 (€ 6.982.000) is de beginstand 

2017. Aangezien in 2017 en 2018 geen dotaties en onttrekkingen geraamd zijn, is 

daarmee de eindstand 2017 ook € 6.982.000 en de begin- en eindstand 2018 ook € 

6.982.000. 

In de tabel op pagina 168 zit dezelfde fout. 

62 CS/

CC 

EC CU0

7 

25 en 28 Kunt u het verschil verklaren tussen de algemene 

dekkingsmiddelen 2015 in beide tabellen (342 vs 345 mln) 

Deze zijn niet vergelijkbaar.  

Het programma algemene dekkingsmiddelen omvat alle algemene lasten en baten 

(waaronder ook bijvoorbeeld saldo kostenplaatsen en algemene lasten en baten, 

waaronder onttrekkingen aan reserves). 

Daarom is een afzonderlijk overzicht op pagina 28 opgenomen waarin de algemene 

dekkingsmiddelen en de raming voor onvoorziene uitgaven zijn gespecificeerd. 

 

63 GOB CYS CU0

8 

33 Is het budget voor de wijkraden in totaal in 2015 gelijk aan 

budget 2014? Hoeveel budget is er voor wijkraden vanaf 

2016? 

Het budget voor 2015 is gelijk aan 2014, namelijk € 411.800. Voor 2016 is  

€ 350.000 beschikbaar en voor de jaren daarna € 310.000. 

64 DV JvdH CU0

9 

34 Kunt u verklaren waarom er sprake is van frictielasten als 

verlaging FTE’s wordt ingevuld via natuurlijk verloop? 

De verlaging van fte’s als gevolg van de ombuigingen worden zoveel mogelijk 

ingevuld via natuurlijk verloop. De te realiseren ombuigingen lopen in een aantal 

gevallen niet synchroon met het natuurlijke verloop. Lees: een formatieplaats kan 

vervallen door pensionering van een medewerker maar de bezuiniging moet eerder 

in de tijd worden gerealiseerd. Hierdoor ontstaat een periode die overbrugd dient te 

worden. Deze kosten worden aangemerkt als frictielasten die worden gedekt door de 

inzet van de € 100.000 die beschikbaar is per te schrappen formatieplaats. 

65 VV

H 

BS CU1

0 

35 Welke APV-vergunningen wil het college afschaffen? Voor een groot aantal APV vergunningen geldt dat afschaffen weinig besparing 

oplevert of politiek/maatschappelijk onwenselijk is. Gedacht wordt vooralsnog aan 

de collectevergunning, het verlof en de ontheffing sluitingstijden. Bij het voorleggen 

van een nota aan de raad worden deze politiek maatschappelijke gevolgen in de 

overweging meegenomen. 

66 VV

H 

BS CU1

1 

35 Hoeveel geld gaat er nu gepaard met controle 

brandveiligheid, of te wel: welk percentage is de voorgestelde 

bezuiniging? 

Op dit moment vindt de controle op brandveiligheid deels door de VRK en deels 

door de gemeente plaats. Bij de grotere objecten, politiek gevoelige objecten en 

objecten waar zich mensen bevinden die verminderd zelfredzaam zijn voert de VRK 

het toezicht uit. Bij de overige objecten doet de gemeente in beginsel jaarlijks de 
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controle op brandveiligheid. Door het uitvoeren van risico gestuurd toezicht vindt dit 

toezicht al gedifferentieerd plaats. 

 

Binnen de gemeente wordt jaarlijks voor zo’n 3.600 uur op jaarbasis ingezet om de 

risicogestuurde controles bij panden uit te voeren.  

Het percentage dat bezuinigd wordt, is dan 33% (100 % is 3.600 uur). 

67 STZ/

JOS 

MS CU1

2 

36 Kunt u aangeven wanneer de raad het voorstel krijgt voor 

bezuinigingen sportvoorzieningen aangezien deze al in 2016 

ingaan en het sportseizoen voor 2016 al najaar 2015 begint? 

Of is het de bedoeling dat de bezuinigingen pas najaar 2016 

ingaan gezien het lagere bezuinigingsbedrag in 2016? 

Op dit moment is overleg met de klankbordgroepen over de wijze waarop de 

bezuiniging vorm gegeven wordt. In het voorjaar 2015 wordt een voorstel 

voorgelegd, waarin de fasering vanaf 2016 is opgenomen. 

68 STZ/

EC 

Men

S/Co

m 

JvdH 

BS 

CU1

3 

37 Kunt u een totaal overzicht geven van alle bezuinigingen die 

evenementen in Haarlem raken (subsidies, leges) uitgesplitst 

per evenement? 

De bezuiniging op de evenementensubsidies gaat in per 1 januari 2016. Op dit 

moment is de verdeling van de bezuiniging naar evenementen nog niet bekend, dit 

zal einde van dit jaar bekend zijn. De gemeente gaat hierover in gesprek met de 

evenementenorganisatoren.  

De verhoging van de leges zal in 2015 nog geen effect hebben op de 

evenementenorganisatoren aangezien zij het komende jaar worden gecompenseerd 

voor het hogere legestarief. 

69 GOB CYS CU1

4 

39 Kunt u aangeven waarom u aanneemt dat de tariefsverhoging 

een op een leidt tot hogere parkeertarieven en niet leiden tot 

minder parkeerders of een kortere parkeerduur in het licht 

van het feit dat is gebleken dat nu al de parkeerinkomsten 

tegenvallen? 

Bij de verhogingen is wel degelijk rekening gehouden met de trend van de opbrengst 

per product in de afgelopen jaren en de gevoeligheid voor veranderingen. Zo is 

bijvoorbeeld het vergunninghoudersbestand erg stabiel, terwijl het kortparkeren op 

straat fluctueert. De verwachte inkomsten zijn ook afhankelijk van externe factoren 

zoals de algemene economische situatie en ontwikkelingen in online winkelen.  

70 GOB CYS CU1

5 

39 Komt het college met een voorstel voor een egalisatie reserve 

onderhoud openbare ruimte gezien de constatering dat 

egalisatie nodig is? 

Er is een reserve Beheer onder houd Openbare ruimte (zie pag 240 

programmabegroting). Deze reserve heeft een egaliserende functie. 

71 VV

H 

BS CU1

6 

43 Waarop is de verwachting gebaseerd dat VRK met 

additionele efficiency voorstellen komt gezien het feit dat 

andere deelnemende gemeenten eerder hebben gezegd niet zo 

veel te willen bezuinigingen als Haarlem heeft aangegeven? 

Naar aanleiding van de begrotingsbehandeling 2015 is door het algemeen bestuur 

VRK besloten na de zomer van gedachten te wisselen over eventuele verdere 

ombuigingen. Het dagelijks bestuur VRK heeft daarom de directie gevraagd in beeld 

te brengen welke efficiencymaatregelen mogelijk zijn. Dit voorstel ligt inmiddels 

voor bij het dagelijks bestuur VRK. 

72 STZ/

WW

GZ 

JL CU1

7 

97 Kunt u in de kaart percentage sociale huur per stadsdeel 

opsplitsen in: percentage betaalbare sociale huur, percentage 

gemiddelde sociale huur en percentage dure sociale huur 

(boven liberalisatiegrens)? Kunt u daarnaast overzicht geven 

van het percentage sociale huurwoningen in Haarlem dat qua 

woningwaarderingspunten boven de liberalisatiegrens zit en 

dus theoretisch kan worden geliberaliseerd? 

Het is niet mogelijk om de sociale woningbouw zo gedifferentieerd te presenteren.  

De verdeling van sociale huur – overige woningen is te raadplegen via 

haarlem.buurtmonitor.nl en is opgenomen in de Rapportage woningbouw Haarlem 

2014 die op 21 oktober ter kennisname naar de commissie is gestuurd.  

Het percentage sociale huurwoningen in Haarlem dat qua woningwaarderingspunten 

boven de liberalisatiegrens zit en dus theoretisch kan worden geliberaliseerd is niet 

bekend bij de gemeente. Wel is door corporaties aangegeven dat het meer dan de 

helft van hun woningbezit betreft. 
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73 STZ/

WW

GZ 

JL CU1

8 

97 Wat is stand van zaken met startersleningen? Hoeveel heeft 

Haarlem er in 2014 tot nu toe verstrekt en hoeveel kan 

Haarlem er nog verstrekken in 2014? Hoeveel ruimte voor 

startersleningen is er in 2015? 

Voor 2014 is een budget van € 1 miljoen, hiervan kunnen 100 leningen verstrekt 

worden. Tot op heden zijn 87 aanvraagformulieren voor een starterslening 

afgegeven, hiervan is bij 55 startersleningen de financiering gestart. Er kunnen nog 

13 formulieren afgegeven worden. Daarnaast zijn 7 aanvragen vervallen, waardoor 

nog 20 formulieren over zijn. Voor 2015 is tot op heden geen extra budget 

beschikbaar gesteld, wel is er nog een bedrag aanwezig dat ontstaan is uit de 

aflossing van leningen van eerder afgegeven startersleningen. Het bedrag is goed 

voor circa 25 leningen. Eind 2014 zal de verdubbelingsbijdrage van het Rijk 

eindigen. 

74 GOB CYS CU1

9 

100 Wat zijn de kosten voor het drukken en verspreiden van de 

gebiedsboekjes? Gaan deze ook in 2015 verschijnen? 

De kosten zijn € 13.875. Er wordt onderzocht of per 2015 kan worden volstaan met 

digitale verspreiding. 

75 CS/

CC 

EC CU2

0 

0 Kunt u per beleidsveld ook aangeven wat u ANDERS gaat 

doen in 2015? Bent u bereid dit in volgende begrotingen 

beter aan te geven zodat raadsleden snel de verschillen 

kunnen zien met voorgaande jaren? 

In de programmateksten worden per beleidsveld de belangrijkste doelen en 

prestaties genoemd. Dat kan going concern zijn (en dus mogelijk gelijk aan vorig 

jaar) of nieuwe onderdelen. In de huidige begroting is dus al meegenomen wat er 

anders gedaan wordt. In het jaarverslag is terug te vinden dat en eventueel waarom 

zaken niet uitgevoerd zijn zoals in de begroting aangegeven. 

76 STZ 

Men

S 

CYS CU2

1 

103 In hoeverre zijn de gemeentelijke gebouwen al 

energieneutraal? Welke acties worden hiervoor in 2015 

gedaan en hoeveel geld is hiervoor de komende jaren 

beschikbaar? 

De gemeentelijke huisvesting is nu grotendeels verdeeld over het Stadhuis, 

Raakspoort en Zijlpoort. 

Bij de Raakspoort en Zijlpoort is ervoor gekozen om zeer energiezuinig te 

(ver)bouwen. Er wordt gebruik gemaakt van warmte-koude opslag en de stroom, die 

de gemeente gebruikt is al jaren groen. 

Het Stadhuis wordt binnenkort warm gestookt op een biomassa gestookte ketel.  Dit 

levert CO2 winst op.  

Voor de overige gemeentelijk gebouwen geldt dat  in het vastgoedbeleid is 

vastgelegd dat er bij onderhoud energiebesparende maatregelen worden uitgevoerd 

zoals bijvoorbeeld isolerende daken of isolatieglas. 

In 2015 word aandacht besteed aan het energiezuinig inregelen van de Zijlpoort in 

combinatie met de warmtekoude bron die samen met de Raakspoort gebruikt wordt.  

Bij de overige gemeentelijke gebouwen wordt met het MeerJaren Onderhouds 

Programma gestreefd naar meer duurzame maatregelen bij het groot onderhoud.  

Ook wordt energiemonitoring per gebouw (huisvesting ambtenaren) uitgevoerd. 

77 STZ/

EC 

JL CU2

3 

105 Waar is de verwachting op gebaseerd dat het aantal toeristen 

in 2018 groeit? Wat gaat u hiervoor extra doen? 

Het aantal binnenlandse bezoeken dat wordt afgelegd houdt over het algemeen 

gelijke tred met de economische ontwikkeling van Nederland. De gemeente zet in 

samenwerking met Haarlem Marketing in op meer gerichte marketing en promotie 

van de stad. 

78 STZ/

EC 

JvdH CU2

3 

106 Kunt u de stijging van de streefwaarden voor toekenningen 

uit het cultuurstimuleringsfonds verklaren? Hier wordt toch 

op bezuinigd? Kunt u een overzicht geven van de beschikbare 

bedragen 2014-2019? 

In 2013 werd als compenserende maatregel de 3
e
 subsidieronde geschrapt 

(€50.000). In 2014 werd met dezelfde maatregel €75.000 op het jaarbudget gekort. 

Daardoor was nog €118.000 beschikbaar in 2014. Dit verklaart het lagere aantal 

toewijzingen in zowel 2013 (47) als 2014 (geraamd 44, werkelijk 66). Voor 2015 en 
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verder is in het coalitieprogramma besloten niet te bezuinigen op het 

Cultuurstimuleringsfonds, waardoor er jaarlijks €193.000 beschikbaar is. 

79 STZ/

MG

T 

EC CU2

4 

108 Hoe reëel is de 50% bijdrage voor de stadsbouwmeester uit 

regionale middelen? Is dit inmiddels gedekt? 

De mogelijkheden voor co-financiering worden door de regiogemeenten worden 

momenteel onderzocht. Er is op dit moment nog geen concreet resultaat. 

80 GOB CYS CU2

5 

112 Kunt u per jaar aangeven welk percentage Haarlemmers vindt 

dat de buurt het afgelopen jaar achteruit is gegaan? 

Percentage is over lange termijn licht teruggelopen maar de afgelopen jaren vrijwel 

gelijk gebleven.  

  

Vindt u dat de buurt waar u woont het afgelopen jaar vooruit of achteruit 

is gegaan? 

Percentage 

Haarlemmers dat 

antwoordt: 

Vooruit gegaan Gelijk gebleven 
Achteruit 

gegaan 

  2009 16 66 18 

  2010 16 67 17 

  2011 20 65 15 

  2012 17 70 13 

  2013 19 67 14 
   

81 GOB CYS CU2

6 

113 Hoe zeer is het fietsgebruik toegenomen? Kunt u gezien de 

ambities van het college hiervoor in het vervolg ook een 

indicator opnemen? 

De Universiteit van Amsterdam heeft vorig jaar becijferd dat het fietsgebruik in de 

agglomeratie Haarlem in de periode 2000 – 2009 met meer dan 30% steeg. Daarmee 

was onze regio de Nederlandse koploper.  

Er hoeft geen indicator voor het fietsgebruik te worden opgenomen. Als indicator 

voor het fietsgebruik dient namelijk de fietsparkeertelling die op regelmatige basis 

bij NS station Haarlem wordt gehouden.  

82 CC/

Oen

S 

EC CU2

7 

0 Kunt u in volgende begrotingen ook in de tabellen met 

effectindicatoren de streefwaarden zetten van het laatste jaar 

waarvan realisatiecijfers bekend zijn (in deze begroting dus 

2013) 

De tabellen met indicatoren zijn al behoorlijk groot. Het streven daarbij is naar een 

optimale informatiedichtheid van de tabellen. Het opnemen van (nog) meer cijfers 

zou ten koste kunnen gaan van de overzichtelijkheid en de aandacht kunnen afleiden 

van de belangrijkste informatiewaarde voor de programmabegroting. Hierbij ligt 

nadruk immers op de toekomst, zodat streefwaarden in komende jaren vooral de 

aandacht krijgen.   

De streefwaarden en realisatiewaarden over 2013 worden verantwoord in het 

jaarverslag. Daarbij ligt de nadruk meer op terugkijken.  

Het heeft daarom geen toegevoegde waarde om ook eerdere streefwaarden op te 

nemen in de begroting 2015. 

83 STZ/

OG

V 

CYS CU2

8 

115 Op welke wijze brengt Haarlem verkeersonveilige situaties in 

beeld? Is er een overzicht van locaties waar de afgelopen 

jaren (veel) ongelukken zijn gebeurd? Zo ja, kunt u de raad 

Overzichten van verkeersonveilige situaties zijn nu niet te geven, omdat er sinds 

enige jaren landelijk sprake is van een sterk verminderde betrouwbaarheid van de 

ongevallenregistratie. De ongevallenregistratie komt ondertussen langzaam weer op 
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dit overzicht sturen? Worden deze ongelukken geanalyseerd? gang. Maar omdat uitspraken over verkeersonveiligheid op basis van een trend van 

jaren worden gebaseerd, duurt het nog enige tijd voordat er een objectief beeld kan 

worden geschetst. Tot die tijd wordt locatie specifieke informatie over 

verkeersonveiligheid op andere wijzen verzameld en geanalyseerd. Daarbij worden, 

behalve de nieuwe verkeersongevallencijfers, ook gegevens van de politie en 

meldingen van burgers gebruikt. 

84 GOB CYS CU2

9 

116 Kunt u het lage aantal km vernieuwede en verruimde 

riolering en drainage per jaar verklaren gezien de 

realisatiecijfers van de voorgaande jaren? Ontstaan er geen 

achterstanden op deze manier? 

Het lage aantal kilometers is het gevolg van vertraging van projecten (vanwege 

compenserende maatregelen 2013/2014) en lagere beschikbaarheid van 

investeringsgelden. Vanaf 2015 is er voldoende investeringsgeld beschikbaar om 

projecten te gaan opstarten en te zorgen dat er geen achterstanden ontstaan. 

85 GOB CYS CU3

0 

116 Hoeveel ondergrondse locaties (kan meerdere containers zijn) 

zijn er voor respectievelijk glas, kunststof, papier en textiel? 

Er zijn 107 ondergrondse glasbakken, 55 ondergrondse kunststofbakken en 157 

ondergrondse papierbakken. Textiel wordt ingezameld met 41 bovengrondse 

bakken. Het aantal locaties wordt nog uitgezocht. 

86 GOB CYS CU3

1 

116 Gaat Haarlem vanaf 1 januari 2015 ook 

drankkartonverpakkingen afzonderlijk inzamelen? Zo ja, hoe, 

met het kunststof? 

Hier is nog geen besluit over genomen. Dit hangt af van vergoedingen en landelijke 

besluitvorming over wanneer drankkartons worden ingezameld. Daar volgt dan t.z.t. 

een aparte nota over. De uiteindelijke inzameling van drankkartonverpakkingen zou 

samen met het kunststof plaats vinden. 

87 GOB CYS CU3

2 

116 Wat zijn gezien de huidige discussie over het container 

management systeem de gevolgen per maand uitstel van het 

duurzaam afvalbeheer voor de gemeentelijke begroting (bijv. 

uitvoeringskosten en hogere afvalverbrandingsbelasting)? 

Wat betekent dit voor de jaarlijkse lasten per huishouden? 

De discussie over het container management systeem hoeft niet te leiden tot het later 

invoeren van duurzaam afvalbeheer. De financiële voordelen van duurzaam 

afvalbeheer zijn afhankelijk van het behaalde scheidingspercentage van 

huishoudelijk afval. 

88 Men

S/C

OM 

BS CU3

3 

134 Wat zijn de verwachte kosten voor het opstellen en uitvoeren 

van het webcare monitoring plan> 

De kosten bedragen € 1.250 per maand. Dit zijn de kosten voor het systeem. Dit stelt 

ons in staat om: 

·     - snel en adequaat  te kunnen reageren op vragen en klachten die online aan de 

gemeente worden gesteld (verbetering van de gemeentelijke dienstverlening); 

·   - -  deel te kunnen nemen aan voor de gemeente relevante discussies (effecten voor 

imago  van de gemeente); 

·     - tijdig weet te hebben van maatschappelijke issues die online snel groot worden en 

eventueel met de juiste informatie snel teruggebracht kunnen worden tot de juiste 

proporties (inzet bij -potentiele- crisissituaties). 

Dit systeem wordt  voor het eerst ingezet met Serious Request.  
89 VV

H 

BS CU3

4 

135 Kunt u de doelstellingen “minder overlast van problematische 

jeugdgroepen etc.” en “minder woon- en adresfraude” ook 

kwantificeren in streefwaarden? 

Voor wat betreft minder overlast problematische jeugdgroepen is de mate waarin 

burgers overlast van jeugd ervaren een indicator. De streefwaarde is aangegeven. 

Voor wat betreft woon- en adresfraude is dat niet in de Programmabegroting op te 

nemen. Dit komt omdat woonfraude zowel over de betrouwbaarheid van de 

basisregistraties gaat, als om het verminderen van onterecht uitgekeerde toeslagen of 

uitkeringen, als om andere aspecten zoals aantal illegale bewoners in de 
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Waarderpolder. 

Daarom is ervoor gekozen om  de kwantificering van streefwaarden bij de 

uitwerking van de aanpak woonfraude nader in te vullen. 

90 VV

H 

EC CU3

5 

140 Is de verhoging van de WABO leges met 1 mln in 2015 

reeel? Wordt dit voldoende onderbouwd door stijging van de 

leges in de afgelopen maanden door aantrekken van de 

bouw? 

De grote projecten die de hoogste legesinkomsten genereren blijven achter bij de 

andere bouwontwikkelingen. Er is blijkbaar nog onvoldoende investeringszekerheid 

om grote projecten tot uitvoer te brengen. De prognose voor 2014 is daarom bijna 

maandelijks negatief bijgesteld. Op basis van de bij ons bekende gegevens over 

geplande bouwprojecten is de huidige raming 2015 reëel. 

91 DV JvdH CU3

6 

155 Kunt u verlaging inkomsten en stijging kosten leges 

dienstverlening verklaren? 

Verklaring van de stijging van de lasten: 

In 2015 zijn de lasten met betrekking tot de afdracht rijksleges met € 253.000 

gestegen ten opzichte van 2014. Daarnaast zijn er overige lagere lasten ter hoogte 

van € 28.000. Per saldo leidt dit tot hogere lasten in 2015 ter hoogte van € 225.000.  

 

Verklaring van de daling van de baten: 

Binnen de Kadernota 2014 zijn de ramingen van de inkomsten leges burgerzaken 

verlaagd. Hiervoor waren meerdere redenen aanwezig, welke zijn uitgewerkt binnen 

de Kadernota 2014. De belangrijkste mutaties waren: Verlaging van de inkomsten 

leges reisdocumenten ter hoogte van € 380.000 en de verlaging van de inkomsten 

leges huwelijken ter hoogte van € 100.000. 

 

Nb. In de weergegeven tabel op pagina 155 is abusievelijk over het jaar 2014 een te 

laag bedrag aan baten huwelijksleges en naturalisatieleges opgenomen. Hierdoor 

wordt de vergelijking ten opzichte van 2015 vertroebeld. 

92 CS/

CC 

MS CU3

7 

164 Waarom is risico sportbesluit van 1 mln structureel nog niet 

ingeboekt in meerjarenraming? Hoe groot is de kans dat deze 

tegenvaller niet optreed? 

Het genoemde risico zal zich niet in 2015 gaan voordoen, mogelijk wel vanaf 2016. 

In de risicoparagraaf wordt dit risico dan ook wel benoemd. De redenen om dit niet 

in de meerjarenraming op te nemen is divers. Zo is het niet duidelijk of en met welke 

financiële gevolgen dit zich gaat voordoen. Daarnaast zal als de wet vastgesteld 

wordt, gekeken moeten worden op welke wijze de gemeente hiermee om wenst te 

gaan.  

93 STZ/

Mili

eu 

EC CU3

8 

169 Kunt u verklaren waarom de kans dat kosten verhaal bij 

Johan Enschede niet slaagt zo laag is? 

De gemeente is in cassatie met betrekking tot de uitspraak van het Hof en deze 

cassatie wordt door de landsadvocaat ingeschat als kansrijk. Ook was de gemeente 

op het moment van opstellen van de programmabegroting al in onderhandeling met 

het ministerie voor een bijdrage in de saneringskosten, vooruitlopend op een 

eventuele uitspraak m.b.t. het kostenverhaal. In de septembercirculaire 2014 is 

daadwerkelijk een bijdrage in de kosten toegezegd, waardoor de noodzakelijke 

sanering kan worden uitgevoerd. Het risico komt hiermee te vervallen. 

94 CS/

CC 

EC CU3

9 

169 Kunt u ook een overzicht geven van de andere financiele 

risico’s, in ieder geval voor zover het maximale gevolg groter 

is dan 2 ton? 

Alle risico’s liggen vertrouwelijk bij de griffie ter inzage (is door de griffie o.m. via 

Raadsaam gemeld). 
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95 CS/

CC 

EC CU4

0 

182 Waarom is het in Haarlem niet mogelijk de gemeentelijke 

lasten per maand te betalen, dus in 12 termijnen? 

Dit is een beleidsmatige afweging. 

Het aantal betaaltermijnen bedraagt standaard 2. 

Bij automatische incasso was het aantal termijnen 5 en wordt nu verlengd naar 9. 

Binnen de Cocensus-gemeenten is deze termijn nu geharmoniseerd. 

Omdat aanslagen eind februari of eind maart worden opgelegd is 12 maanden niet 

praktisch, want dan zou nog 2 of 3 maanden belastingen moeten worden geïnd over 

een voorgaand jaar. Daarnaast geldt uiteraard dat een meer gespreide betaling tot 

rentederving voor de gemeente leidt.  

96 STZ CYS CU4

1 

204 Klopt het dat de subsidierelatie met informatiesteunpunt 

Haarlem Oost is stopgezet? Wat is hiervan de reden en om 

hoeveel geld gaat dit? 

Het klopt dat de subsidie voor de Stichting Informatie Steunpunt ISP is stopgezet. In 

2013 ontving de ISP een eenmalig bedrag van € 9.000 en voor de eerste helft van 

2014 een eenmalig bedrag van € 7.500. Een aanvraag voor een subsidie voor de 

basisinfrastructuur voor de periode 1 juli 2014 – 31 december 2015 is afgewezen. 

Inmiddels is de beroep- en bezwaarprocedure afgerond. 

97 STZ/

BB 

EC CU4

2 

204 Kunt u van alle subsidierelaties in deze pargraaf ook de 

subsidie 2014 aangeven? 

De verleende subsidies 2014 kunt u vinden in het openbare subsidieregister op de 

website van de gemeente Haarlem. 

98 SZW JL D66

01 

21 In tabel mutaties sociaal domein lijkt het erop dat de posten 

1, 3 en 7strucrureel zijn. klopt dat en dient dat niet van een 

structurele dekking voorzien te worden? Of worden hiervoor 

de diverse reserves uitgeput? 

De tekst in de begroting (pag. 22) hierover luidt: “bij de Kadernota 2015 zal het 

‘tekort’ sociaal domein geactualiseerd worden en zullen er maatregelen worden 

gepresenteerd zodanig dat er een sluitend begrotingskader voor het jaar 2016 

ontstaat. Of en in welke mate er een aanvullend beroep moet worden gedaan op de 

reserve sociaal domein zal blijken uit het geactualiseerde begrotingskader.” 

99 CS/

CC 

JL D66

02 

24 Tabel ontwikkeling reserve sociaal domein is niet duidelijk: 

vanaf 2016 kloppen de dotaties per jaar niet met de stand 

ultimo. Hoe werkt dat? 

Hier is sprake van een typefout. De eindstand 2016 (€ 6.982.000) is de beginstand 

2017. Aangezien in 2017 en 2018 geen dotaties en onttrekkingen geraamd zijn, is 

daarmee de eindstand 2017 ook € 6.982.000 en de begin- en eindstand 2018 ook € 

6.982.000. 

In de tabel op pagina 168 zit dezelfde fout. 

100 CS/

CC 

EC D66

03 

28 Tabel 1.5: het saldo van de financieringsfunctie: is dat de 

winst tussen rekenrente en werkelijke rente? Zo ja: dat is 

slechts een interne geldstroom en geen echte inkomst? 

Dat is juist. 

101 VV

H 

CYS D66

04 

35 Tabel taak: is bv het afschaffen van de maandagmarkt 

hiervoor al eerder geponeerd? Deze voorstellen zijn niet van 

argumenten voorzien, gaat dit later via de cie’s? 

Dit is één van de voorstellen in het kader van de vereiste bezuinigingen, zoals 

opgenomen in de Kadernota 2014. Na het instemmen met deze denkrichting zal een 

en ander in overleg met de marktcommissie worden uitgewerkt. Eerst dan wordt in 

een separate nota aan de raad hieromtrent een definitief besluit voorgelegd. 

102 Men

S 

EC D66

05 

36 Dekking frictie bovenformatieven: dit is niet terug te vinden 

in de tabellen 5.10, waar zit dit wel? 

Voor de huidige bovenformatieven zit de dekking van de frictie deels in de 

voorziening ‘boventalligen’ (zie 5.10, pag. 239) t.w.v. € 1,7 miljoen. Ook is er een 

reserve ‘organisatiefricties’ t.w.v. € 2,5 miljoen, zie pagina 238. 

103 STZ/ 

EC 

EC/Jv

dH 

D66

06 

37 Sluiten Egelantier: komt het vrijvallende bedrag vrij ten 

gunste van Vastgoed reserves? 

Nee, genoemd bedrag valt vrij binnen de algemene middelen in het kader van de 

bezuinigingen op kerntaken, zoals opgenomen in het coalitieprogramma ' Samen 

doen!'. De mogelijke opbrengst boven boekwaarde van het pand Egelantier valt 
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volgens de met de gemeenteraad gemaakte afspraken wel vrij binnen de reserve 

Vastgoed. 

104 STZ/

EC 

JvdH D66

07 

37 Zijn de bezuinigingen op cultuur uitsluitend bedoeld voor de 

bedrijfsvoering en niet voor de programmering? 

De culturele instellingen streven ernaar en zetten al hun creativiteit in om de 

bezuinigingen in de bedrijfsvoering te vinden, zodat het programma-aanbod de 

komende jaren overeind blijft. 

105 GOB CYS D66

08 

38 Sluiting fietsenstallingen: kunnen die niet, net als het 

overdragen van het beheer buurt-bewonersgarages 

overgedragen worden, desnoods aan de Fietsersbond? 

Er wordt nog onderzocht wat de mogelijkheden en benodigde inspanningen zijn om 

een andere beheerder voor deze fietsenstallingen te vinden. 

106 CS/

CC 

EC D66

09 

45 Vergelijking van het IP dat bij de kadernota werd verstrekt 

met de uitkomsten van de clusters is onduidelijk en lijken niet 

te kloppen. Hoe zit dat? 

De bedragen in de begroting zijn gelijk aan die in het investeringsplan. Echter, in de 

begroting wordt een indeling gemaakt naar de nieuwe clusters waar in het 

investeringsplan nog sprake was van een indeling naar programma. Tevens is er een 

typefout gemaakt in de tweede tabel op pagina 45 van de begroting, jaar 2014 moet 

€ 29.569.000 zijn. 

107 STZ/

EC 

JL D66

10 

55 Hier wordt gesteld aan het eind van de inleiding dat het 

cluster sociaal veel verbindingen heeft met het cluster fysiek. 

Wordt cultuur niet gezien als een basisvoorziening, zoals de 

Haarlem Pas en over het algemeen het culturele aanbod? 

Dit is geen technische vraag. Wel kan opgemerkt worden dat Haarlem beschikt over 

een veelomvattend en laagdrempelig cultuuraanbod en een goede basisinfrastructuur 

voor cultuur (Cultuurnota Haarlem 2013-2020) voor alle Haarlemmers. 

108 SZW JL D66

11 

56 Speelt het CWI een rol in de sociale cluster: die vind ik niet 

terug 

Het CWI is per 1 januari 2009 opgeheven en op gegaan in UWV Werkbedrijf. 

109 STZ/

JOS 

MS D66

12 

66 In tabel zijn posten opgenomen die niet in het IP terug te 

vinden zijn: 1cextra capaciteit onderwijshuisvesting en aantal 

projecten sho na 2015 omdat (noot 3) het SHO tot 2016 geldt 

endat nu een nieuw SHO wordt opgezet. Hadden in het IP 

hier niet bv PM posten moeten worden opgenomen, zodat de 

Raad daar investeringen kan verwachten? 

In het Investeringsplan 2014-2019 is op pag. 4 opgenomen dat bij de Kadernota 

2015 besluitvorming plaatsvindt over nieuwe investeringen. Daaraan voorafgaand 

wordt het SHO opgesteld wat als onderbouwing zal dienen voor deze investeringen. 

110 STZ/

EC 

JvdH D66

13 

109 Incidenteel budget voor verhuizing kunstcollectie naar extern 

depot: blijkt dat toch nodig te zijn na de inrichting van de 

interne depotruimtes? 

Ja, voor een deel van de collectie blijft opslag in een extern depot noodzakelijk. 

111 STZ/

MA

N 

EC D66

14 

114 Het beheer gemeentelijk vastgoed blijkt nu bij programma 5 

ondergebracht te zijn, waar dat totnogtoe bij programma 4 

hoorde. Betekent dit dat vastgoedontwikkeling en 

vastgoedbeheer uit elkaar zijn gehaald? Krijgen beide 

onderdelen eigen reserves? 

Vastgoedbeheer en –ontwikkeling zijn al geruime tijd uit elkaar. Vastgoedbeheer 

werkt van oudsher met de reserve vastgoed Vastgoedontwikkeling werkt van 

oudsher met de reserve grondexploitatie. 

112 CS/

CC 

EC D66

15 

186 Tabel Verstrekte geldleningen: blz 245 Jaarrekening 2013 

geeft voor leningen aan woningbouwcorporaties en 

gemiddelde rente van 4,4%, nu is dit 1,7% geworden. Wat is 

hiervan de verklaring? 

De stand per 31 december 2013 aan uitstaande leningen woningbouwcorporaties 

bedraagt € 4,5 miljoen met een gemiddeld percentage van 4,4 %.  De stand per 31 

december 2015 aan uitstaande leningen bedraagt € 2,9 miljoen met een gemiddeld 

percentage van 1,7% Dat betekent dat de afgeloste leningen door 

woningbouwcorporaties een hoger rentepercentage kennen dan de resterende 
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leningen. 

113 SZW JL GLH

01 

21 Ad 3. Wanneer verwacht het college het Strategisch plan van 

Paswerk. 

In de loop van 2015 (zie beantwoording vraag CU02). 

114 STZ/

JOS 

MS GLH

02 

36 Pakket 8. Minder sportvoorziening en subsidie. Haarlem telt 

tal van sportverenigingen. De klankbordgroepen sport en de 

sportverenigingen denken mee over de maatregel en de 

invoering.. 

Op welke wijze worden de klankbordgroepen samengesteld, 

wie draagt de leden voor? 

Tijdens de jaarlijkse sportbestuurders overleg worden de klankbordgroepen 

samengesteld en zijn de takken van sport hierin vertegenwoordigd. 

 

115 SZW JL GLH

03 

17 Hoe wordt de bedrijfsvoering van Paswerk beïnvloed om de 

sociale werkvoorziening voor Haarlem aan te passen 

Dat zal blijken bij het op te stellen strategisch plan. 

116 CS/

CC 

EC GLH

04 

22 Waardoor zijn er, behalve door formatiereductie, minder 

opbrengsten uit de voorgenomen bezuinigingen behaald 

(pagina 22, 2.)? En voor wie en waarvoor gaat die 

taakstelling worden geformuleerd ? 

Een toelichting op de minderopbrengst uit de voorgenomen bezuinigingen treft u aan 

op pagina 41 en 42 van de programmabegroting. Voor het bedrag van de 

minderopbrengst zullen op een later moment (lees: bij de Kadernota 2015) 

compenserende bezuinigingsvoorstellen worden gedaan. Er is op dit moment nog 

niet bepaald hoe dit proces wordt ingezet en waar de bezuiniging zal worden 

gezocht. 

117 STZ/

MG

T 

JL 

EC 

GLH

05 

25 Wat wordt er verstaan onder Duurzame Stedelijke 

Vernieuwing in tabel samenvatting baten en lasten ? 

Voor de  uitleg van het begrip Duurzame Stedelijke Vernieuwing wordt verwezen 

naar de tekst van programma 4 op pag. 99 e.v. 

118 VV

H 

EC GLH

06 

35 Wat wordt verstaan onder 'Haarlem welstandsvrij', 

'bulkvergunning Wabo',  op pagina 35 in tabel Taak. En wat 

kan dat voor gevolgen hebben ? 

“Bulkaanvragen” zijn kleine aanvragen, dakkapellen, aan-uitbouw. Een deel wordt 

binnenkort vergunningsvrij. Het gaat hier alleen om gebieden buiten het beschermde 

Stads- en Dorpsgezicht. De toetsingscriteria zijn nu al laag, dus zal het ruimtelijk 

effect zeer beperkt blijven. Een en ander als startpunt voor het invullen van de 

opdracht om de Nota Ruimtelijke Kwaliteit te vereenvoudigen. 

119 CS/

CC 

JL OPH

01 

21 Ad 1. 

Vraag 1: Wat houdt de zin in: ‘(inclusief de dekking van het 

te hoog geraamde tekort Paswerk)’ in? 

De gebruikte formulering en de cijferopstelling in de tabel op pagina 21 kan tot 

misverstanden leiden. In de tabel worden de mutaties ten opzichte van de Kadernota 

2014 getoond. 

 

De Rijksbijdrage voor de WSW is onderdeel van het sociaal domein. De werkelijke 

kosten (via de bijdrage aan Paswerk, gebaseerd op de begroting 2015 van Paswerk) 

zijn € 1.100.000 hoger en leiden daarmee dus tot een nadeel binnen het sociaal 

domein (regel 3 in de tabel op pagina 21). Dit nadeel wordt binnen het totaal van de 

uitkeringen sociaal domein opgevangen. 

 

In de Kadernota 2014 is voorgesteld het tekort op de sociale werkvoorziening 

(aanname destijds € 1.500.000 nadeel) te dekken uit het participatiebudget. 

Aangezien het tekort op de WSW als aparte regel zichtbaar is gemaakt, wordt  de 

dekkingsmaatregel nu als voordeel opgenomen (regel 2 in de tabel op pagina 21) 
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Ten opzichte van de aannames in de Kadernota 2014 is er dus een voordeel van € 

400.000 op de WSW (verwacht nadeel € 1.500.000 minus begroot nadeel € 

1.100.000). 

120 CS/

CC 

EC OPH

02 

21 Ad 4. 

Vraag 2: Hoe kan een formatie-uitbreiding van 7,7 FTE 

uitkomen op € 908.000?  Is hier sprake van een opslag 

overhead van € 55.000 per FTE? 

De overheadkosten per werkplek bedragen € 37.500 als de overheadkosten over het 

totaal aantal fte wordt verdeeld. Voor de kostentoerekening naar de producten wordt 

de overhead uitsluitend verdeeld over de direct productieve fte. Dat leidt tot een 

opslag van € 55.000. 

121 CS/

CC 

JL OPH

03 

21, 24, 

27 

op pagina 27 wordt een toevoeging aan de reserve sociaal 

domein in 2015 vermeld, maar niet de onttrekking ad € 

1.577K (Paswerk) genoemd bij 6 op pagina 21 en genoemd 

op pagina 24. 

Kunt u dit toelichten? 

De regel financiële ontwikkelingen als vermeld op pagina 19 van de begroting is als 

één totaalpost in de begroting geraamd, omdat de definitieve besluitvorming 

hierover laat heeft plaatsgevonden.  De uitsplitsing als opgenomen  op pagina 20 en 

21 (waaronder  de onttrekking aan de reserve sociaal domein)  wordt later geraamd 

tegelijk met het verwerking van mogelijke moties en amendementen  die de raad bij 

de begroting vaststelt. 

122 CS/

CC 

JL OPH

04 

24 Het overzicht: Ontwikkeling reserve sociaal domein roept 

vragen op, met name in vergelijking met het 

meerjarenoverzicht reserves op pagina 240. 

Op pagina 240 bedraagt het saldo van de reserve sociaal 

domein + het saldo reserve WMO ultimo 2015 € 5.593K. Dit 

bedrag wordt niet teruggevonden op pagina 24. Hier wordt 

een saldo ultimo 2015 genoemd van € 7.231K. 

Kan dit verschil toegelicht worden? 

In het overzicht op pagina 24 is al vooruitgelopen op de (voorlopige) uitkomsten van 

de tweede bestuursrapportage en op de uitsplitsing van de mutaties sociaal domein 

als vermeld op pagina 21, die nog functioneel geraamd moeten worden (zie ook 

beantwoording OPH03). 

 

De aansluiting is als volgt: 

 

Stand per 31-12-2015 exclusief verwerking 

voorstellen dotaties en onttrekkingen 

  

Reserve sociaal domein incl. WMO € 5.593.000        

   

Geraamde dotaties   

Overschot budget inburgering 2014                  € 364.000
1
 

Gewijzigde dotatie aan reserve WMO(2014+2015) 

na Bestuursrapportage 2014-2          

€ 2.851.000
2
 

 

   

Geraamde onttrekking 2015   

Onttrekking aan res. conform overzicht pag. 24 € 1.577.000
3
 

Eindstand € 7.231.000  
1
 Saldo wordt gestort bij de jaarrekening 2014 

2
 Dotatie wordt geraamd na vaststelling van de tweede bestuursrapportage 

door de raad 
3
 Zie toelichting vraag OPH03 

 

123 CS/ JL OPH 24 Op pagina 24 wordt een dotatie aan de reserve sociaal € 1 miljoen was nog een afgerond bedrag, zoals ook in de kadernota gepresenteerd. 
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CC 05 domein van het saldo WMO–reserve van 1 miljoen euro; op 

pagina 240 wordt een saldo vermeld per ultimo 2015 van € 

1.121.000. 

Kunt u het verschil toelichten? 

124 CS/

CC 

EC OPH

06 

25 Met dank voor een toelichting op deze pagina leest 

OPHaarlem de kolom 2014 als volgt: 

Baten minus lasten negatief 4.521K. Meer onttrekking aan de 

reserves dan toevoeging 

€ 2.092K en per saldo € 2.429K negatief. Hier ontbreken de 

‘v’ en de ‘n’. 

Het verdient overweging om het persoonlijk advies als 

algemene uitleg onderaan het overzicht op pagina 25 op te 

nemen (vanaf 2016). toevoeging/onttrekking aan reserves. 

Betreft het alle reserves? 

Zo ja, zo, nee, Waarom kan ik geen aansluiting vinden met 

het overzicht op pagina 238? 

N.B. pagina 25 meer onttrekking € 2.092K; pagina 238 meer 

onttrekking € 358K 

 

 

 

Is juist. 

 

 

Lasten en baten zijn in dit overzicht gescheiden. Daarom wordt niet met v of n 

gewerkt. Baten is een -, lasten een + 

 

Ja, het betreft alle reserves. 

De cijfers van pagina 25 sluiten één op één met die van pagina 238. 

De € 2.092.000 op pagina 25 betreft het saldo over het jaar 2014, terwijl de 

€358.000 op  pagina 238 betrekking heeft op het jaar 2015. 

125 CS/

CC 

EC OPH

07 

25 Wat is de diepere betekenis van het niet automatisch 

toevoegen aan de algemene reserve van het positieve saldo 

vanaf 2015? 

Qua presentatie is het transparanter per jaarschijf de saldi per jaarschijf aan te geven. 

Als saldi automatisch toegevoegd of onttrokken worden aan de algemene reserve 

eindigt elke jaarschijf op nul. 

Als zich een positief saldo voordoet beslist de raad, bij vaststelling van de begroting, 

over de bestemming van het saldo. Zo wordt ook het rekeningresultaat niet 

automatisch toegevoegd of onttrokken aan de algemene reserve. De raad neemt hier 

bij de kadernota een besluit over. 

126 CS/

CC 

EC OPH

08 

45 Waar is het overzicht van de vermijdbare 

vervangingsinvesteringen en uitbreidingsinvesteringen te 

vinden? 

Deze maken onderdeel uit van het investeringsplan dat bij de Kadernota 2014 is 

vastgesteld. 

127 CS/

CC 

JL OPH

09 

89 Wat is de oorsprong en inhoud van de (per ultimo 2014 

nagenoeg opgeheven) reserve Budgetoverheveling? 

De reserve Budgetoverheveling is gevormd bij Bestuursrapportage 2010-2 en is 

bedoeld om restantbudgetten in enig jaar over te hevelen naar volgende jaren voor 

het realiseren van voorgenomen prestaties (mits wordt voldaan aan de daarvoor 

geldende criteria). De veronderstelling dat deze reserve per ultimo 2014 nagenoeg 

zou zijn opgeheven is niet juist. In de 2
e
 Bestuursrapportage 2014 worden diverse 

voorstellen voor budgetoverheveling via deze reserve gedaan. Inclusief deze 

voorstellen bedraagt het saldo van de reserve Budgetoverheveling ultimo 2014: 

€ 2.316.000 (zie pagina 46 van de 2
e
 Bestuursrapportage 2014). 

128 SZW JL OPH

10 

89 Om welke reden vindt er een lagere doorbelasting plaats van 

overheadkosten bij BUIG ten laste van o.m. minima? 

Er heeft een verschuiving van doorbelasting van overhead plaatsgevonden tussen het 

beleidsvelden Inkomen en Minima binnen het programma Werk en Inkomen. Per 

saldo is er geen financieel effect. 
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129 SZW JL OPH

11 

89 Hoe ziet de berekening van de lagere doorbelasting er uit? De doorbelasting van kosten naar de beleidsvelden vindt standaard plaats op basis 

van toegerekende uren. 

130 STZ/

WW

GZ 

JL OPH

12 

103 Bij 2: Meer en beter aanbod van woningen 

Op basis van welke meerjarenanalyse bewaakt de gemeente 

dat het percentage meer/gelijk aan 30% sociale 

huurwoningen gerealiseerd wordt? 

De analyse wordt gemaakt op basis van de Rapportage woningbouw Haarlem 2014. 

Deze monitor vindt sinds 2012 jaarlijks plaats en geeft informatie over de 

segmentering van de woningbouwproductie. 

131 STZ/

EC/S

ZW 

JL OPH

13 

104 Bij 1: Wat is de ontwikkeling van de werkgelegenheid in 

FTE in Haarlem vanaf 2008 tot heden en wat is de 

verwachting van de ontwikkeling van de werkgelegenheid in 

de jaren 2015-2019? 

 

Tussen 2008 en 2014 is het aantal banen in Haarlem gedaald van 68.350 naar 64.850 

afgelopen jaar. De ontwikkeling van de werkgelegenheid in Haarlem is onzeker, 

maar zal naar verwachting niet stijgen als gevolg van de onzekere economische 

situatie. De arbeidsparticipatie van inwoners van Haarlem is wel hoog, door de 

goede bereikbaarheid van werk in de regio van Haarlem. 

132 CS/

CC 

JL OPH

14 

167 Bij Reservevorming: Is bij de voeding van de Reserve 

Sociaal Domein ad € 6,4 miljoen het invoegen van 

de Reserve WMO inbegrepen? 

Ja, conform coalitieprogramma en besluitvorming Kadernota 2014 gaat de bestaande 

WMO-reserve per 31-12-2014 op in de nieuwe reserve Sociaal domein. 

133 CS/

CC 

EC OPH

15 

168/169 Daar waar risico’s zowel in de begroting 2015, als in de 

jaarrekening 2013 aanwezig zijn, zijn bij ongewijzigde de 

kans van voordoen t.o.v. de jaarrekening 2013 alle bedragen 

naar beneden bijgesteld. 

Waarom zijn bij gelijkblijvend risico alle bedragen lager dan 

in de jaarrekening 2013? 

Als zowel de impact als de kans van voordoen ongewijzigd zijn en de benodigde 

capaciteit is lager, vloeit dit voort uit de Monte Carlo simulatie die Naris 

geautomatiseerd berekent. Hiermee wordt onder meer rekening gehouden met de 

kans van samenloop van diverse risico’s. Deze uitkomst is voor ons een gegeven.   

134 Men

S 

EC OPH

16 

169/170 Overige 29 geïdentificeerde risico’s -R 1090: Afloop 

verzekeringscontract/nieuwe aanbesteding 

Waarom kan een deel van de verhoging (€ 20.000) binnen de 

kostenplaats  opgevangen worden? 

Er is een verwacht inkoopvoordeel. 

 

135 Men

S 

EC OPH

17 

169/170 Is het inkoopvoordeel thans nog niet begroot en nog vrijelijk 

te besteden? 

Het inkoopvoordeel wordt ten gunste van die inkooptaakstelling gebracht en is in het 

algemeen (en ook hier) niet vrijelijk te besteden. 

136 GOB EC OPH

18 

169/170 R931: Schadeclaim Gasunie 

Is het redelijkerwijze te verwachten dat de schadeclaim van 

de Gasunie niet toegewezen wordt? 

Deze kans wordt niet hoog ingeschat, namelijk10%. 

137 STZ/

SD 

EC OPH

19 

170 ‘Op grond van een mogelijke overschrijding van contracten 

van 5% zou een risicoreserve van 3,9 miljoen aangehouden 

dienen te worden. De reserve voorziet in een saldo van 6,4 

miljoen. Daarom is het niet meer nodig hiervoor nog 

afzonderlijk weerstandsvermogen aan te houden’. 

Een mogelijke overschrijding van contracten betreft een 

jaarlijks risico. Voor 2015 en 2016 betreft dit derhalve een 

hoger bedrag dan alleen de jaarschijf 2015. 

is het reëel om uit te gaan van een risico over beide jaren van 

Uitgangspunt is rijksbudget is werkbudget. Een overschrijding in het lopende  jaar, 

zal gecompenseerd dienen te worden, in ieder geval in het jaar volgend op het 

geconstateerde tekort. Als dat niet (structureel) lukt, zullen maatregelen genomen 

moeten worden. Zoals vermeld op pagina 24 van de begroting is de doelstelling om 

“de uitgaven van de decentralisaties naar beneden te brengen, zodat meerjarig geen 

tekort meer is op het sociaal domein” 

Die doelstelling impliceert dat er vanaf 2017 geen onttrekkingen meer nodig zijn. 
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opgeteld € 7.000K? 

N.B. voor 2016 gaat OPHaarlem  voorzichtigheidshalve uit 

van een bedrag van € 3.100K. 

138 STZ/

SD 

JL OPH

20 

240 Volgens het meerjarenoverzicht reserves bedraagt per ultimo 

2018 de Reserve Sociaal Domein (incl. Reserve WMO) € 

6.120. 

Zijn in 2017 en 2018 geen onttrekkingen te verwachten  t.l.v. 

de reserve? 

Op dit moment is nog geen inschatting te maken en gemaakt van de (financiële) 

ontwikkelingen nà 2016 en daarom zijn er nog geen onttrekkingen of dotaties 

geraamd. 

139 CS/

CC 

JL OPH

21 

240 kan het saldo van de reserve sociaal domein ultimo 2018 op 

pagina 240 ad  € 6.120K gerelateerd worden aan het saldo op 

pagina 24 ad € 6.982K? 

Hier is sprake van een fout. De eindstand 2016 (€ 6.982.000) is de beginstand 2017. 

Aangezien in 2017 en 2018 geen dotaties en onttrekkingen geraamd zijn, is daarmee 

de eindstand 2017 ook € 6.982.000 en de begin- en eindstand 2018 ook € 6.982.000. 

In de tabel op pagina 24 en 168 zit dezelfde fout. 

140 CS/

CC 

EC Pvd

A01 

16-17 U schrijft dat de overhead in percentage van fte zich verhoudt 

tot het gemiddelde van gemeenten. Toch meldde u onlangs 

dat de kosten van overhead in euro's fors hoger liggen dan het 

gemiddelde. Hoe kan dat? En wat is er nodig om deze kosten 

naar het gemiddelde te brengen? 

Uit benchmarkonderzoek (vergelijkingsjaar 2013) is gebleken dat de overhead in 

Haarlem procentueel niet veel afwijkt van het landelijk gemiddelde van gemeenten. 

Echter, doordat er de komende jaren flink wordt bezuinigd op primaire taken (en 

daarmee op fte’s in het primaire proces) komt de overhead onder druk te staan. Het 

verhoudingsgetal zal hierdoor stijgen en boven het gemiddelde uitkomen. 

 

Door middel van de collegenota Reductie overhead (2014/392125) wordt u 

geïnformeerd over de acties die zijn uitgezet om de overhead op gemiddeld niveau te 

houden zonder daarvoor aan kwaliteit van de dienstverlening in te moeten leveren. 

141 CS/

CC 

EC Pvd

A02 

19 U schrijft dat u bij de eerste bestuursrapportage terugkomt op 

de septembercirculaire. Kunt u aangeven of de 

septembercirculaire voor Haarlem een positief of negatief 

beeld geeft? Wat zijn de effecten van de septembercirculaire 

op de begroting 2014-2018? 

Onder verwijzing naar de aan de commissie Bestuur aangeboden nota 

Septembercirculaire 2014 (reg. nr. 2014/361963) het volgende. De 

septembercirculaire laat voor 2015 een verslechtering van het financiële beeld zien 

(€ 1,1 miljoen) als gevolg van lagere rijksuitgaven, die leiden tot een lager accres 

voor gemeenten. Voor de latere jaren is er sprake van een verbetering, oplopend tot 

€ 2,2 miljoen in 2018.  

In 2014 wordt eenmalig een bedrag van € 0,64 miljoen (aandeel Haarlem) 

beschikbaar gesteld voor koopkrachtverbetering van  huishoudens met een laag 

inkomen. Voor 2015 en 2016 wordt (landelijke bedragen) € 75 miljoen extra 

uitgekeerd voor instandhouding van de werkgelegenheid huishoudelijke hulp. 

Volgens de laatste berichten wordt daar in 2015 nog eens € 40 miljoen aan 

toegevoegd. 

142 GOB CYS Pvd

A03 

23 U stelt dat we de parkeerinkomsten reëel moeten begroten. 

Hoe realistisch is het om een half miljoen aan extra 

inkomsten op de fiscalisering en een half miljoen aan de 

digitalisering van het parkeren in te boeken? 

De eerste stap in de uitvoering van deze maatregelen is de aannames van het 

coalitieprogramma gedetailleerd te bekijken en door te rekenen. Vooralsnog wordt 

ervan uitgegaan dat dit realistisch is. 
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143 STZ/

SD 

JL Pvd

A04 

24 / 167-

168 

In het coalitieakkoord is afgesproken dat de reserve sociaal 

domein niet alleen is ingesteld om risico's op te vangen, maar 

ook om te zorgen dat iedereen de zorg krijgt die men nodig 

heeft en te zorgen voor een 'zachte landing' in de eerste jaren. 

Hoe gaat het college dit vorm geven? Op welke manier kan 

voor deze doelen indien nodig aanspraak worden gemaakt op 

de reserve? 

Indien sprake is van een grotere vraag naar zorg dan budgettair en contractueel is 

voorzien, dan kan het nodig zijn om een beroep te doen op de reserve. Eén en ander 

verloopt via de P&C-cyclus van de gemeente, waarbij eventuele overschrijdingen of 

tekorten bij de bestuursrapportages worden gemeld. 

144 GOB CYS Pvd

A05 

33 Hoe gaat u het gesprek om te komen tot een nieuw beleid 

voor wijkraden precies vormgeven? 

Het college heeft inmiddels gesproken met alle wijkraden over het budget voor 

2015. Voor de kadernota worden nieuwe voorstellen gedaan voor de financiële 

ondersteuning van wijkraden en buurtinitiatieven vanaf 2016. De benodigde nieuwe 

verdeelsleutel voor  de huidige wijkraadsgelden, is in overleg met de wijkraden 

bepaald. Over de vormgeving van het verdere overleg met de wijkraden en andere 

buurtinitiatieven wordt nog nagedacht. 

145 CS/

CC 

EC Pvd

A06 

45 Uit de bestuursrapportage 2014-2 blijkt dat de gerealiseerde 

investeringen achter blijven bij de raming. Maar ca. 70% van 

het voorgenomen investeringsbedrag wordt daadwerkelijk 

uitgegeven. Wordt deze onderuitputting geheel meegenomen 

naar volgende jaren  en hoe wordt deze onderuitputting in de 

begroting verwerkt? Wordt bij de planning van investeringen 

in volgende jaren rekening gehouden met het feit dat 

structureel minder wordt gerealiseerd dan geraamd door 

bijvoorbeeld vooraf hoger te ramen? 

Binnen de begroting wordt reeds rekening gehouden met een mate van 

onderuitputting, gebaseerd op realisatie voorgaande jaren. De investeringsbedragen 

worden zo nodig doorgeschoven naar latere jaren. Voortgang van investeringen 

wordt bepaald door personele capaciteit, beschikbare budgetten en externe 

omstandigheden. Het ramen van een hoger investeringsvolume heeft in die zin dus 

geen nut. 

146 SZW JL Pvd

A07 

53-82 Tijdens de technische behandeling van de kadernota heeft de 

PvdA vragen gesteld over de begroting van paswerk. Welke 

veranderingen zijn voorzien in de verhouding tussen de 

gemeente paswerk gezien 

a) de oprichting van de nieuwe holding 

b) de wijziging van de WGR per  1 januari 2015 

Welke gevolgen hebben de voorgenomen wijzigingen voor 

de zeggenschap van  de gemeenteraad van Haarlem ten 

aanzien van de middelenbesteding  en de inhoudelijke 

besluitvorming? 

a) Het college heeft toegezegd de raad te informeren over de consequenties van de 

inrichting van de nevenstructuur naast Paswerk.  

 

b) De wijzigingen in de WGR per 1 januari 2015 hebben uitsluitend betrekking op 

de gemeenschappelijke regeling Zuid-Kennemerland.  

Het college heeft reeds aangekondigd dat op de gevolgen van de wijzigingen in de 

WGR in een separate notitie nader wordt teruggekomen. 

 

Het budgetrecht en de kaderstellende bevoegdheden van de raad inzake de 

middelenbesteding en inhoudelijke taken wijzigen niet. 

147 STZ/

SWZ 

JL Pvd

A08 

53-82 Tijdens de technische behandeling van de kadernota heeft de 

PvdA vragen gesteld over de uitvoeringskosten. In de 

raadsmarkt voor het sociaal domein is aangegeven dat de 

uitvoeringskosten voor het sociaal domein, deze waren eerder 

ingeschat op 10%, waarschijnlijk liggen op 5%. Welke 

financiële gevolgen, budgettaire ruimte, levert deze 

bijgestelde inschatting ? 

De eerste indicatie van 10% was gebaseerd op basis van onze ervaringen met de 

invoering van de Wmo in 2007. Deze eerste indicatie is niet financieel verwerkt in 

de kadernota of de begroting. De definitieve uitvoeringskosten zijn beschreven in 

het inrichtingsplan sociaal domein en verwerkt in de begroting 2015. Er  ontstaat dus 

geen financiële ruimte. 



Nr. HA.1 
Ph. .1 Frac

tie2 

Blz. 
3 

Vraag 
 

Antwoord 

 

26 

 

148 CS/

CC 

JL Pvd

A09 

53-82 De overheadkosten binnen de gemeente Haarlem, zijnde 

55.000 euro per fte, wordt doorgerekend aan de de extra 

vacatures t.b.v. de implementatie van de transitie van het 

sociale domein. 

a) Wat bedraagt de reguliere overheadkosten van een 

soortgelijke/vergelijkbare gemeente als Haarlem? 

b) Is het mogelijk dat  het aantrekken van personeel op 

een andere wijze plaatsvindt zodat de huidige 

overheadkosten van Haarlem niet drukken op de 

nieuwe uitvoeringsverplichtingen in het sociale 

domein (d.w.z. dat het extra personeel t.b.v. de 

transitie niet in dienst komt van de gemeente 

Haarlem)? 

a) Uit benchmarkonderzoek is gebleken dat de overhead in Haarlem procentueel niet 

veel afwijkt van het landelijk gemiddelde van gemeenten.  

 

b) Voor de doorberekening van overhead aan (de fte’s in) het sociaal domein wordt 

dezelfde systematiek toegepast als voor de andere producten in de 

gemeentebegroting. Indien deze kosten niet worden toegerekend aan het sociaal 

domein, dan worden de overige producten van de gemeentebegroting extra belast. 

Voor deze extra belasting zal dekking moeten worden gevonden binnen deze 

producten. 

149 CS/

CC 

EC Pvd

A10 

53-82 De VNG heeft in mei 2014 advies uitgebracht over het 

begrijpelijker maken van de gemeentebegroting en daarbij 

een aantal concrete adviezen uitgebracht t.a.v. de begroting 

voor de decentralisatie van het sociaal domein (zie bijlage). 

In hoeverre zijn deze adviezen overgenomen bij de opstelling 

van deze begroting? 

In mei 2014 heeft de commissie Depla een advies uitgebracht over mogelijke 

vernieuwingen in het Besluit Begroting en Verantwoording (BBV). De commissie 

Depla heeft adviezen geformuleerd op 7 onderwerpen (o.a. financiële kengetallen en 

indicatoren, zie verder de adviesrapportage). Deze zijn niet specifiek gericht op de 

begroting voor de decentralisaties van het sociaal domein. Aanbevelingen die zijn 

gedaan gaan met name over sturing van de raad in het algemeen en 

vergelijkbaarheid tussen gemeenten. Het doel van deze adviezen is om de wetgeving 

omtrent de begroting (de BBV) te verbeteren.  

 

Er zijn verschillende werkgroepen op nationaal niveau bezig om de adviezen te 

vertalen naar concrete aanpassingen in de BBV. Naar verwachting zullen de eerste 

aanpassingen in 2016 vastgelegd zijn in wetgeving. 

 

Dit betekent dat de adviezen van de commissie Depla op dit moment nog geen 

wetgeving zijn en dus ook niet zijn overgenomen bij de opstelling van deze 

begroting. In veel gevallen kan dit ook niet omdat genoemde financiële kengetallen 

en indicatoren (die voor alle gemeenten moeten gaan gelden) nog niet zijn 

vastgesteld. 

150 STZ/

SD 

MS Pvd

A11 

53-82 Ten aanzien van de transitie WMO en jeugdzorg heeft de 

NBA (Nederlandse beroepsorganisatie accountants) heeft het 

Platform de VNG over duidelijke spelregels over de  

informatievoorziening, verantwoording en controle dragen bij 

aan de borging van de financiële rechtmatigheid bij 

gemeenten. Een van deze adviezen betreft  om in een 

convenant  de afspraken  tussen gemeenten  die samenwerken 

of zorg inkopen vast te leggen of hiervoor  een 

De gemeenten in Zuid en Midden Kennemerland werken met elkaar samen zonder 

hiervoor een formeel juridisch kader in te stellen. Er is geen regionaal draagvlak 

voor het instellen van een GR of anderszins. De ambtelijke en bestuurlijke 

samenwerking gebeurt in goed overleg en vertrouwen. 
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gemeenschappelijke regeling  op te stellen. Op welke wijze 

zijn voor Haarlem de samenwerkingsafspraken vastgelegd 

tussen de gemeenten? Waarom is voor deze opzet gekozen? 

151 STZ/

OG

V 

CYS Pvd

A12 

112 ‘Haarlem zet zich in om frequente intercityverbindingen met 

de rest van de Randstad te houden en bij voorkeur ook ‘s 

nachts.’ Wat is de stand van zaken wat betreft een mogelijke 

aantakking op het nachtnet van de NS? 

Met de NS worden de mogelijkheden om Haarlem op het nachtnet aan te sluiten 

verkend. In het eerste kwartaal van 2015 wordt hierover geïnformeerd. 

152 GOB CYS Pvd

A13 

113 U zet in op meer ruimte voor ordelijk fietsparkeren in het 

centrum. Welke investeringen mogen we op dit vlak 

verwachten? 

U bent onlangs uitgebreid geïnformeerd over de wijze waarop in het centrum het 

fietsparkeren verbeterd gaat worden in de brief ‘Stand van zaken fietsbeleid’ van 9 

oktober jongstleden. Een resumé: Voor de realisatie van de plannen van de 

werkgroep Fiets Binnenstad is een jaarlijks budget beschikbaar van €50.000. Verder 

worden de parkeerregimes van de fietsenstallingen op NS station Haarlem 

gestroomlijnd, worden extra fietsenrekken gekocht en start de bouw van de 

Fietsgevel. Tenslotte is ten doel gesteld de fietsenstalling aan de Botermarkt te 

vernieuwen en te onderzoeken of de fietsenstalling Jacobijnestraat op zaterdagen 

open kan voor publiek. 

153 GOB CYS Pvd

A14 

117 Hoe staat het met het omzetten van autoparkeerplaatsen in 

fietsstallingplekken in de Stationsgarage? 

Zoals bekend is het Berensteijncomplex in september verkocht. De gemeente is in 

overleg met de nieuwe eigenaar over de herontwikkeling van het complex, 

waaronder de stationspleingarage valt. Naar verwachting wordt de raad medio 2015 

geïnformeerd over deze herontwikkeling. Het al dan niet kunnen omzetten van 

autoparkeerplaatsen in  fietsstallingsplekken wordt hierin meegenomen. 

154 CS/

CC 

EC Pvd

A15 

181 In de begroting wordt gesteld dat de verwachting is dat de 

lange rente met 0,5% zal stijgen. Het CPB geeft echter in de 

MEV 2015 aan dat de lange rente in 2015 nagenoeg even 

hoog zal zijn als in 2014 (1,8% vs 1,7%). De genoemde 

stijging is dus niet verwacht. Hoe veel lager vallen de 

rentelasten uit in 2015 als hiervoor wordt gecorrigeerd? 

Graag onderscheid tussen het verschil bij de rentelasten van 

kasgeld en van langlopende leningen. 

Rentevisies passen zich steeds aan. Er wordt door de gemeente Haarlem een vaste 

werkwijze gehanteerd voor het opstellen van de begroting. De door de raad 

vastgestelde uitgangspunten bij de kadernota vormen de basis voor de uitwerking 

van de begroting, waaronder het rentepercentage op langlopende geldleningen.  

 

Het te hanteren rentepercentage voor de begroting is onderdeel van de 

begrotingsrichtlijnen. Voor de rente van langlopende geldleningen is een 

rentepercentage van 2,6% gehanteerd. In 2014 bedroeg het gehanteerde 

rentepercentage 2,3%. Dit percentage is gebaseerd op het Centraal Economisch Plan 

van maart 2014.  

 

Bijstelling naar een percentage van 1,8% leidt tot een lagere prognose van de 

rentelast van € 594.000. Belangrijke kanttekening hierbij is dat het renterisico 

toeneemt. Renteprognoses zijn nl. veranderlijk. Dit blijkt al uit de bijstelling van 

2,6% (raming CPB maart) naar 1,8% (raming CPB September). 

 

Mocht blijken dat de rente voor nieuw aan te trekken leningen in 2015  inderdaad 

lager uitkomt dan het huidig gehanteerde uitgangspunt, dan zal in de eerste 
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bestuursrapportage 2015 bijstelling van de rentekosten plaatsvinden. 

155 STZ 

CS/

CC 

EC SP01 144/13 Sociaal domein 

De algemene uitkering neemt toe met 96,8 miljoen euro. De 

stijging wordt veroorzaakt door de decentralisatie van 

rijksbudgetten in het sociale domein (blz. 144). Op blz. 13 is 

echter sprake van een stijging van 89 miljoen extra voor de 

taken in het sociale domein. Hoe is dit verschil te verklaren? 

Op pagina 144 had moeten staan dat de algemene uitkering in hoofdzaak toeneemt 

vanwege de decentralisatie van het sociaal domein. Er zijn nog tal van andere 

factoren die leiden tot een verschil in berekening tussen 2014 en 2015. Zo wordt de 

raming omgezet van constant prijs naar prijspeil 2015 (inflatiecorrectie voor 

gestegen loon-en prijspeil) en worden eenheden als aantal inwoners, woningen, 

uitkeringsgerechtigden etc. geactualiseerd naar de laatst bekende gegevens. 

156 STZ/

SZW 

JL SP02 233 Sociaal domein 

Volgens de programmabegroting oude indeling bedroegen de 

saldi voor de programma’s 3 en 4 (welzijn, gezondheid en 

zorg, en jeugd, onderwijs en sport) respectievelijk 48.506.000 

en 42.188.000, tesamen 90.694 miljoen. In 2015 bedragen de 

saldi resp. 104. 354.000 en 67.118.000, tesamen 171.472 

miljoen. Het verschil tussen beide bedragen is 80.778 miljoen 

(blz. 233). Naar de reserves van beide programma’s gaat in 

2015 een bedrag van in totaal  4.606 miljoen. Samen is dat 

85. 384 miljoen. Hoe is het verschil te verklaren met de 

stijging van het bedrag voor het sociale domein van 96,8 of 

89 miljoen? Er is een bedrag van 11.486 miljoen of van ruim 

3,6 miljoen euro zoek. 

Het sociaal domein bestaat uit de oude programma’s 3, 4 en 7 (begroting 2014). 

Hieronder zijn de lasten van de drie programma’s in beeld gebracht met de 

daaronder een overzicht van de belangrijkste mutaties tussen 2014 en 2015. Zie ook 

de analyses bij de programma’s (70-72, 79-81 en 88-90) 

 

  2014 na 

wijzigingen 

2015 Verschil 

Programma 3 51.515 108.872 57.357 

Programma 4 49.890 71.194 21.304 

Programma 7 97.364 94.736 -2.628 

Totaal 198.769 274.802 76.033 

    Belangrijkste mutaties:   

  Decentralisaties 89.000 

  Transitiebudget 2014 -4.100 

  OAB -1.400 

  Overdracht onderhoud onderwijs -400 

  WMO  -500 

  Subsidie zwerfjongeren -300 

  BUIG -2.700 

  Reserve WWB -2.250 

  Participatiebudget -900 

  
Totaal 76.450 

  
 

157 STZ/

SZW 

JL 

 

SP03 13 Sociaal domein 

Volgens de meicirculaire 2014 komt er een bedrag van bijna 

110,5 miljoen euro beschikbaar voor het sociaal domein (blz. 

INKOMSTEN SOCIAAL DEELFONDS 

(2015) 

Bedrag (€ ) 
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13). Hoe is dit bedrag opgebouwd?  Dit bedrag is inclusief de 

eigen bijdragen. Waar bestaan deze eigen bijdragen uit? 

Wmo 2015 18.100.000 

Wmo 2015 (DU MO) 438.412 

Wmo 2015 (DU VO) 114.952 

Beschermd Wonen 37.100.000 

Jeugd 31.500.000 

Re-integratie en participatievoorzieningen 

Participatiewet 

4.800.000 

Sociale werkvoorziening (WSW) 16.900.000 

Raming Eigen bijdrage 1.500.000 

Totaal 110.453.364 

 

De eigen bijdragen zijn inkomensafhankelijke bijdragen voor zorg, die door de 

Sociale Verzekeringsbank geïnd worden en vervolgens vindt afdracht aan de 

gemeente plaats. 

158 CS/ 

CC 

JL SP04 24 Sociaal domein 

Volgens het coalitieakkoord en de kadernota wordt er in 2014 

en 2015 6 miljoen gestopt in de reserve sociaal deelfonds. In 

de begroting is in 2014 sprake van onder meer een 

toevoeging van 2.972 miljoenen en een stand van de reserve 

ultimo 2014 van 3.464 miljoen. Waar bestaat het bedrag  van 

2.972 miljoen uit? (blz. 24). 

In de Bestuursrapportage 2014-2 zijn de volgende bestemmingsvoorstellen voor 

dotatie aan de reserve Sociaal domein opgenomen: 

 

Vrijval OAB-middelen 2014 €  772.000 

WMO-reserve €  1.900.000 

Armoedebeleid 2014 € 300.000 

Totaal €  2.972.000 
 

159 CS/ 

CC 

JL SP05 238 Sociaal domein 

Op 1 januari 2015 heeft echter volgens blz. 238 de reserve 

sociaal domein een grootte van 972,000 in plaats van 3.646 

miljoen. Hoe is dit verschil te verklaren.? 

In dit overzicht is alleen de besluitvorming over de bestemming rekeningresultaat 

2013 verwerkt. Alle overige voorstellen zijn nog niet vastgesteld en daarmee nog 

niet verwerkt in de stand van de reserve.  

160 CS/ 

CC 

JL SP06 170/24/2

38 

Sociaal domein 

Op blz. 170 staat echter dat de reserve met ingang van 2015 

een saldo heeft van 6,4 miljoen. Graag een toelichting over 

de verschillen tussen het gestelde op de blz. 24, 170 en 238. 

Het bedrag van € 6.400.000 is niet meer correct. Op pagina 24 en 168 staat het juiste 

overzicht van de ontwikkeling en stand van de reserve (zie ook antwoord op vraag 

AP10, CU06 en D6602).  

 

De gewijzigde stand van de reserve heeft geen invloed op het weerstandsvermogen. 

De toelichting op pagina 170 onder 3 blijft dus ongewijzigd.   

161 CS/ 

CC 

JL SP07 16/77 Sociaal domein 

Besloten is tot een (financieel) hek om het sociaal domein 

voor wat betreft de 4 decentralisaties (blz. 16). Behoort de 

basisinfrastructuur ook tot de integratieuitkering van de 4 

decentralisaties? Geldt dat ook voor het budget van het zo 

Nee, met een aantal uitzonderingen zoals de middelen voor cliëntondersteuning, 

mantelzorgcompliment en inloopgelden GGZ. Deze middelen zijn onderdeel van de 

uitkering WMO/Awbz en worden, in de vorm van subsidie, door de gemeente 

doorgezet naar een aantal instellingen in de stad. 
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zelfstandig mogen leven van de OGGZ-doelgroep (blz. 77) ? 

162 SZW JL SP08 16 Sociaal domein 

Indien de reserve WWB uitkomt boven het niveau van 5 

miljoen uitkomt dan wordt het overschot gestort in de 

algemene middelen (blz. 16). Tekorten op de WWB gaan ten 

koste van de algemene middelen. De WWB is echter een 

specifieke uitkering, is bovenstaande wel volgens de 

regelgeving toegestaan? 

Een tekort op de WWB gaat in eerste instantie ten laste van de WWB reserve. 

Wanneer deze ontoereikend is, gaat het resterende deel ten laste van de algemene 

middelen.  

Dit  is in de bestaande regelgeving toegestaan. 

163 SZW JL SP09 21/16 Sociaal domein 

Op blz. 21 staat dat de reserve WWB naar verwachting in 

2015 en 2016 toereikend is om tekorten binnen het sociaal 

domein te dekken. Dit lijkt tegenstrijdig met het gestelde op 

blz. 16. Graag een uitleg. 

Op pag. 16 van de begroting wordt in algemene zin uitleg gegeven over de 

systematiek rondom tekorten en overschotten op de WWB.  

De tekst op pag. 21 ad 5 dient als volgt begrepen te worden: De WWB reserve wordt 

uitsluitend ingezet ter dekking van de formatie-uitbreiding SZW. 

164 STZ/

SZW 

JL SP10 13 e.v. Sociaal domein 

Budgettekorten op het sociale domein worden op gevangen 

door lagere contracten en langere wachtlijsten (blz. 13 e.v.). 

Hoe kan worden verhinderd dat dit ten koste gaat van de 

kwaliteit van de te verlenen zorg? Is het college zich ervan 

bewust dat langere wachtlijsten ook uitverdieneffecten met 

zich mee kunnen brengen? Hoe hoog schat het college de 

omvang in van de extra kosten die langere wachtlijsten met 

zich meebrengen door de extra zorg die dan moet worden 

verleend? 

Ook in de huidige situatie is er sprake van wachtlijsten en wachttijden voor 

jeugdzorg, awbz en beschermd wonen. In combinatie met rijksbezuinigingen op 

deze taken per 2015, kan niet verwacht worden dat op lokaal niveau deze 

wachtlijsten worden verminderd.  

 

165 CS/

CC 

JL SP11 17 Sociaal domein 

De overhead bij het sociale domein in Haarlem bedraagt 

32.6% (blz. 17). Deze verhouding wordt uitgedrukt in het 

aantal fte overhead gedeeld door het totale aantal fte. Gaat het 

hier over fte’s binnen de ambtelijke organisatie? Zo ja graag 

een uitsplitsing naar werkveld. 

Omdat er vergeleken moet worden met andere gemeenten is de berekening van de 

32,6% gebaseerd op het jaar 2013. Voor latere jaren was er nog geen vergelijkende 

informatie van andere gemeenten voor handen. In de berekening van de 32,6% is 

ook rekening gehouden met de materiële kosten van de overhead. 

 

Indien de berekening FTE overhead / FTE totaal wordt gemaakt voor 2015 

(gebaseerd op de Haarlemse indeling overhead/primair proces), dan komt de 

verhouding uit op 32%. Het aantal FTE’s overheadsfuncties  bedraagt 312 fte, het 

totaal aantal fte’s (primair processen overhead) 980 fte. De verdeling van de 

formatie over de hoofdafdelingen is te vinden op pag. 223 van de 

programmabegroting. 

166 CS/

CC 

EC SP12  Sociaal domein 

Met ingang van 1 januari 2016 is het heffen van 

vennootschapsbelasting mogelijk voor overheidsbedrijven. 

Geldt dat ook voor Paswerk? Zo ja, waarom is daar in de 

meerjarenbegroting geen rekening mee gehouden? 

De wetgeving voor vennootschapsbelasting is nog niet door de Tweede en Eerste 

kamer. Tijdens Prinsjesdag werden de contouren verder duidelijk. In de wet was 

reeds een vrijstelling opgenomen voor WSW-bedrijven. Mogelijk dat andere 

activiteiten van Paswerk (te denken valt activiteiten rondom de uitvoering van de 

Participatiewet) wel onder de vennootschapsbelasting vallen. Bij het opstellen van 
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de begroting en ook op dit moment zijn nog niet alle implicaties in beeld om een 

inschatting van de mogelijk financiële gevolgen te bepalen. 

167 SZW JL SP13  Sociaal domein 

Wordt Paswerk het werkbedrijf dat op grond van de 

Participatiewet mensen met een beperking naar beschut werk 

moet toeleiden? Zo ja, wat zijn daar de financiële effecten 

van? Zo nee, hoe bereidt de gemeente zich dan voor op deze 

nieuwe taak? Is daar geld voor gereserveerd? Bijvoorbeeld 

voor de begeleiding van de mensen met een beperking die 

een beschutte werkplek hebben gevonden? Dat aantal zal 

namelijk drastisch toenemen. 

De voorbereiding van het Werkbedrijf gebeurt in regionaal verband (Zuid- en 

Midden-Kennemerland). Over de precieze vormgeving wordt u geïnformeerd.  

De invulling van beschut werk wordt nader uitgewerkt en aan u voorgelegd. 

168 CS/

CC 

EC SP14 173 Weerstandsvermogen 

Begroot is volgens de Berap 2014-2 een algemene reserve 

van 26,1 miljoen per 1 januari 2015.In de begroting is sprake 

van een bedrag van 24,5 miljoen (blz. 173). Welke extra 

onttrekkingen en toevoegingen hebben sinds de vaststelling 

van Berap plaatsgevonden? 

In de begroting is bij de berekening van de weerstandscapaciteit rekening gehouden 

met reeds geraamde onttrekkingen uit de Algemene Reserve in jaar 2015. De 

beginstand van de Algemene Reserve bedraagt op 1 januari 2015 € 26,1 miljoen. In 

2015 zijn onttrekkingen geraamd van € 1.120.000 voor het nationaal 

uitvoeringsprogramma (kasschuif Rijk) en € 488.000 voor frictiekosten. Na 

verwerking van deze onttrekking in 2015 bedraagt de stand van de Algemene 

Reserve € 24,5 miljoen. (zie ook de ontwikkeling van de Algemene Reserve op 

pagina 23/24 van de Programmabegroting). 

169 STZ/

SZW 

JL SP15  Weerstandsvermogen 

De risico’s sociaal domein zijn met 2,2 miljoen gedaald naar 

0. Hoe is dit bedrag tot stand gekomen? Als enig risico is 

opgenomen een mogelijke overschrijding van de contracten 

van 5%. Zijn er echter geen andere risico’s verbonden aan het 

sociaal domein, zoals het toenemen van de vraag? Zo heeft 

iedere Haarlemmer een garantie op een schoon en leefbaar 

huis. Door bijvoorbeeld de afname van de capaciteit in de 

verzorgingshuizen kan de vraag voor de thuiszorg toenemen. 

Hetzelfde geldt voor de vraag voor jeugdhulp. Deskundigen 

verwachten een boeggolf aan extra vraag naar jeugdhulp als 

gevolg van de decentralisatie in de jeugdzorg. De toeleiding 

van mensen met een beperking naar beschut werk kan om 

extra begeleiding vragen. 

Omdat er een reserve sociaal domein is gevormd, is er geen sprake meer van een 

risico. Het vormen van een reserve is namelijk de beheersmaatregel.  

170 CS/

CC 

EC SP16  Weerstandsvermogen 

Het risico met betrekking tot de algemene uitkering is 

gedaald met 2,9 miljoen. De directeur van de Nederlandse 

Bank spreekt van een zeepbel die aanwezig is in de 

Nederlandse en Europese economie, zodat de kans op een 

Incidenteel (voor 2015) is de afname € 1,1 miljoen. Latere jaren neemt de uitkering 

juist toe, oplopend tot € 2,2 miljoen. In 2018. 

In de risico-analyse is uitgegaan van een maximale afwijking van 5%. 

De afwijking bij de septembercirculaire is minder dan 1%, maar blijft uiteraard een 

momentopname. De septembercirculaire geeft derhalve geen aanleiding de 
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nieuwe recessie op 30% wordt geschat. Om nieuwe 

bezuinigingen te voorkomen moet echter sprake zijn van een 

groei van boven de naar schatting 1%. Is het risico daarom 

niet te laag ingeschat? Zijn bij de daling van 2,9 miljoen de 

negatieve gevolgen van de septembercirculaire betrokken? 

Hoe groot is de afname van de algemene uitkering door de 

septembercirculaire precies? 

inschatting te herzien.  

171 CS/

CC 

EC SP17  Weerstandsvermogen 

Het risico m.b.t. tot de verwezenlijking van bezuinigingen is 

met 1,4 miljoen gedaald. Als grond wordt aangevoerd dat 

veel taakstellingen al concreet zijn ingevuld. Is het echter niet 

zo, dat juist bij de taakstellingen die nog niet concreet zijn 

ingevuld het risico op het niet halen van de taakstelling het 

grootst is? 

Dat is juist. Maar de taakstellingen die nog niet concreet zijn ingevuld zijn t.o.v. de 

risico’s bij de jaarrekening 2013 gedaald en daarmee ook het risico op het niet 

invullen daarvan. 

172 CS/

CC 

EC SP18  Weerstandsvermogen 

Het risico van de takendiscussie is met 2 miljoen gedaald en 

bij het risico van de bezuinigingstaakstelling betrokken. Het 

totale saldo van de daling van beide risico’s is echter slechts 

1,4 miljoen. Hoe is verschil te verklaren? 

Bij de jaarrekening was een risico opgenomen van € 6 miljoen v.w.b. de uitkomsten 

van de takendiscussie. Deze is nu gevoerd en in de begroting verwerkt. Daarmee is 

het risico voor de begroting 2015 vervallen. 

Bij de Jaarrekening 2013 stond meerjarig nog voor een bedrag van € 8 miljoen aan 

taakstellingen in te vullen. In de meerjarenbegroting 2015 e.v. wordt rekening 

gehouden met gemiddeld € 15 miljoen als risico taakstelling. 

Gelet op de ervaring die het afgelopen jaar is opgedaan met het treffen van 

compenserende maatregelen is de kans dat die taakstelling niet wordt ingevuld 

verlaagd van 30%  naar 10%. 

 

173 CS/

CC 

EC SP19  Weerstandsvermogen 

Voor de begroting 2016 is weer een nieuwe takendiscussie 

voorzien. Hoe groot wordt het risico van de takendiscussie nu 

ingeschat? 

Op pagina 22 is een nieuwe taakstelling opgenomen van € 1,9 miljoen in 2016, 

aflopend tot € 0,9 miljoen in 2019. Dit maakt onderdeel uit van de gemiddelde 

taakstelling van € 15 miljoen als bij vraag SP18 weergegeven. 

174 CS/

CC 

EC SP20  Weerstandsvermogen 

De kans op een nieuwe daling van de algemene uitkering 

wordt op 30% geschat. Is hier rekening mee gehouden bij een 

inschatting van het risico van de takendiscussie? 

De inschatting van een daling van de algemene uitkering staat los van een 

inschatting van een taakstelling of een takendiscussie. 

175 CS/

CC 

EC SP21 187 Weerstandsvermogen 

De gegarandeerde geldleningen voor particuliere woningen 

bedraagt 950 miljoen (blz. 187). Hoe zijn deze leningen 

opgebouwd? Hoe zijn deze leningen geborgd? Is daar het 

middel van rentederivaten voor gebruikt? Is het risico van het 

onvoldoende geborgd zijn van deze leningen niet opgenomen 

bij de weerstandscapaciteit? 

Op pagina 186 is aangegeven dat voor de leningen particuliere woningbouw 

allereerst het Waarborgfonds Eigen Woningen (WEW) garant staat. Met het Rijk en 

de andere gemeenten zit Haarlem in de achtervangpositie. Alleen als het 

Waarborgfonds de verplichting niet na kan komen wordt de achtervang 

aangesproken. Tot nu toe heft deze situatie zich niet voor gedaan. Het risico wordt 

om voornoemde reden als zeer beperkt ingeschat. Bovendien gaat het alleen om een 

renterisico, en niet om een risico van het bedrag van de geldlening. 
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De gemeente Haarlem maakt überhaupt geen gebruik van (rente) derivaten. 

176 CS/

CC 

EC SP22 169 Weerstandsvermogen 

Op blz. 169 worden nog 29 geïdentificeerde risico’s benoemd 

voor een totaal bedrag van 4,8 miljoen. Graag een lijst van 

deze risico’s boven de 100.000 euro. 

Alle risico’s liggen vertrouwelijk bij de griffie ter inzage (is door de griffie o.m. via 

Raadsaam gemeld). 

177 CS/

CC 

EC SP23 152/170 Weerstandsvermogen 

De begroting over 2015 is (ternauwernood) sluitend (blz. 

152). Al jaren blijken er in Haarlem veel 

budgetoverschrijdingen te zijn, die eventuele overschotten 

overstijgen. Is er bij de risico’s (blz. 170) rekening gehouden 

met eventuele overige budget-overschrijdingen die plaats 

zullen vinden buiten het sociale domein? 

Nee, in het coalitieprogramma is opgenomen dat mogelijke overschrijdingen 

gecompenseerd worden. Zo wordt in bestuursrapportage-2 het tekort dat door 

bestuursrapportage-1 van 2014 is ontstaan gecompenseerd.  

178 CS/

CC 

EC SP24 163 Weerstandsvermogen 

Over bedrijfsvoeringsrisico’s wordt gesproken als risico’s die 

resteren nadat beheersmaatregelen zijn ingezet zoals 

aanwending van de reserves en voorzieningen (blz. 163).  Is 

hier sprake van een redactionele vergissing of wordt het 

aanwenden van een reserve echt gezien als een 

beheersmaatregel? 

Uiteraard wordt niet nog eens een risico opgevoerd, waarvoor weerstandsvermogen 

aangehouden moet worden, als daar al een voorziening of reserve voor beschikbaar 

is.  

Het antwoord is dus ja, voorzieningen (is zelfs verplicht) en reserves waarvan 

beoogd wordt risico’s op te vangen gelden als beheersmaatregel. 

179 CS/

CC 

EC SP25 168/169 Weerstandsvermogen 

Kunnen de berekeningen van de inschattingen van de 

benodigde risicocapaciteit worden uitgelegd (blz. 168 en 

169)?  Zo is 50% van 5.1 miljoen 2,55 miljoen en niet 2,2 

miljoen (risico WWB). 

Nee, dat kan niet, dat gebeurt geautomatiseerd via een zogenaamde Monte 

Carlosimulatie, die automatisch gegeneerd wordt door de NARIS-applicatie. Monte 

Carlosimulatie is een simulatietechniek waarbij door vele herhalingen, elke keer met 

een andere startwaarde, een verdelingsfunctie wordt verkregen, waarbij de meest 

waarschijnlijke uitkomst wordt verkregen. Dit gebeurt geheel geautomatiseerd en de 

uitkomst van die berekening is niet beïnvloedbaar. 

Overigens geldt dat bij elk risico de maximale impact wordt ingegeven. Het zal niet 

waarschijnlijk zijn dat in ieder geval dan ook dat maximale nadeel zich ook 

voordoet. 

180 GOB EC SP26 169 Weerstandsvermogen 

Het risico van de verontreiniging van het Enschedé terrein 

wordt op 0.7 miljoen geschat (blz. 169). De totale kosten 

bedragen 8 miljoen. Waar is dit bedrag op gebaseerd? In 

hoger beroep is de hoogte van de schade nog niet vastgesteld. 

Dit brengt waarschijnlijk weer een nieuwe langdurende 

juridische procedure met zich mee. Waarop baseert dan de 

gemeente de inschatting dat van de totale kosten van 8 

miljoen minimaal 7.3 miljoen daadwerkelijk op Joh. 

Enschede kunnen worden verhaald? Is dit bedrijf daarnaast 

wel solvabel genoeg? 

Bij het berekenen van de totale kosten is uitgegaan van een worst-case scenario. In 

het bedrag zitten alle onderzoeks- en saneringskosten, waarbij ook rekening is 

gehouden met een terugvalscenario als de gekozen saneringsvariant niet voldoende 

blijkt te werken. Ondertussen is door onderhandeling met het ministerie voor deze 

verontreiniging een bijdrage toegezegd (septembercirculaire 2014). Voorwaarde 

hiervoor was onder andere het doorzetten van de cassatie m.b.t. het kostenverhaal. 

Kostenverhaal gaat om de daadwerkelijk gemaakte kosten, waarbij ook gekeken 

wordt naar de draagkracht van het bedrijf. 



Nr. HA.1 
Ph. .1 Frac

tie2 

Blz. 
3 

Vraag 
 

Antwoord 

 

34 

 

181 CS/

CC 

EC SP27  Financiën algemeen 

Het oordeel van de provincie over de financiële positie van 

de gemeente Haarlem over 2014 is matig. Kan de brief die de 

provincie hierover heeft geschreven ter informatie naar de 

raad worden toegezonden? 

De brief is als bijlage bijgevoegd. 

Van belang is dat de brief is opgesteld in het tweede kwartaal van dit jaar en 

betrekking heeft op de financiële positie van 2014.  Zoals u kunt lezen in paragraaf 

3.1 is de financiële positie van Haarlem inmiddels licht verbeterd. 

182 STZ JL SP28 144/13 Financiën algemeen 

De algemene uitkering neemt toe met 96,8 miljoen euro. De 

stijging wordt veroorzaakt door de decentralisatie van 

rijksbudgetten in het sociale domein (blz. 144). Op blz. 13 is 

echter sprake van een stijging van 89 miljoen extra voor de 

taken in het sociale domein. Hoe is dit verschil te verklaren? 

Op pagina 144 had moeten staan dat de algemene uitkering in hoofdzaak toeneemt 

vanwege de decentralisatie van het sociaal domein. Er zijn nog tal van andere 

factoren die leiden tot een verschil in berekening tussen 2014 en 2015. Zo wordt de 

raming omgezet van constante prijzen naar prijspeil 2015 (inflatiecorrectie voor 

gestegen loon-en prijspeil) en worden eenheden als aantal inwoners, woningen, 

uitkeringsgerechtigden etc. geactualiseerd naar de laatst bekend gegevens.  

183 CS/

CC 

EC SP29 20/21 Financiën algemeen 

De samenwerking tussen Haarlem en Zandvoort kan tot 

efficiency besparingen leiden ( blz. 20 en 21). De een deel 

van de overhead van de gemeente Zandvoort (2 fte) wordt 

geschrapt. In hoeverre profiteert Haarlem daarvan? Is het niet 

zo dat de samenwerking met Zandvoort ook geld kost door de 

grotere afstand. Hoe denkt het college concreet op deze 

samenwerking te besparen? 

De samenwerking kan op termijn tot efficiencybesparingen leiden, maar zeker nog 

niet in 2015. Hoe de mogelijke efficiencybesparing concreet kan worden ingevuld is 

momenteel onderwerp van onderzoek.  

Zandvoort zal in de komende periode de zogenoemde  “achterblijvende” overhead, 

volgens het rapport van  Wagenaar/Hoes een bedrag van ca. € 675.000,  om 

budgettaire redenen moeten verminderen.  

De afstand Haarlem – Zandvoort is nauwelijks van invloed op de kosten; deze 

blijven beperkt en bestaan voornamelijk uit verbindingskosten met het loket in 

Zandvoort en reiskosten van ambtenaren.  

184 STZ/

VG 

JvdH SP30  Financiën algemeen 

De gemeente zal naar aanleiding van de sluiting van de 

Egelantier samen met de bestaande huurders op zoek gaan 

naar vervangende ruimte. Geeft het op langere termijn de 

keuze om op zoek gaan naar nieuwe huurders voor de 

leegkomende ruimten niet een hogere opbrengst dan de keuze 

voor het verkopen van het gebouw? 

De gemeente heeft een inspanningsverplichting voor herhuisvesting van de nu 

zittende huurders. De huidige huur is niet kostprijsdekkend. Dit betekent dat 

Haarlem jaarlijks een bedrag toelegt op de verhuur van het gebouw. Dit gevoegd bij 

het feit dat de Egelantier door noodzakelijk onderhoud nog duurder wordt is het 

voordeliger het gebouw af te stoten. 

185 CS/

CC 

EC SP31 153/154 Financiën algemeen 

Blz 153/154: Een wetsontwerp is in voor afschaffing van de 

precariobelasting voor nutsbedrijven is in voorbereiding. 

Waarom is in de meerjarenbegroting bijvoorbeeld met ingang 

van 2016 niet met dit wetsvoorstel rekening gehouden? 

Deze zaak speelt al jaren. De gemeenten (VNG) eisen compensatie voor afschaffing 

waarvoor het Rijk geen middelen heeft. Voorts is gecommuniceerd dat er een 

overgangstermijn van 10 jaar zou worden aangehouden. Het dossier zit op dit 

moment echter muurvast en en zonder nadere informatie kan geen inschatting 

worden gemaakt van de financiële consequenties voor de gemeente. Vanaf 2019 (en 

2018 gedeeltelijk) worden de precariobaten, overeenkomstig eerdere besluitvorming, 

weer toegevoegd aan de reserve achterstallig onderhoud.  

186 CS/

CC 

EC SP32 181/25 Financiën algemeen 

Blz 181: De begroting in de voorlaatste alinea is € 531 

miljoen. Blz. 25 vermeld € 513 miljoen. Een typefout? 

Nee, € 513 miljoen als vermeld op pagina 25 is exclusief reservemutaties. In de 

berekening op pagina 181 zijn ook de reserve mutaties begrepen.  

187 STZ/

WW

JL SP33 102 Volkshuisvesting 

Het aantal sociale huurwoningen bij de drie Haarlemse 

Onder de definitie van sociale huurwoningen vallen alle woningen met een huurprijs 

beneden de liberalisatiegrens (< € 699). Ook woningen in bezit van particulieren 
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/GZ woningcorporaties bedraagt nu ongeveer 21.500 (blz. 102). 

Het aantal woningen in Haarlem bedraagt 72.600. Dertig 

procent daarvan is ongeveer 21. 800. De streefwaarde van het 

aantal sociale huurwoningen is echter gesteld op meer dan 

18.000. Hoe verhoudt dit aantal zich tot het coalitieakkoord, 

temeer daar het aantal woningen in Haarlem naar 

verwachting nog verder zal toenemen? 

vallen hieronder. Volgens cijfers uit 2013 bestaat 7% van de huidige voorraad uit 

particuliere huurwoningen beneden de huurliberalisatiegrens (29% in bezit van 

corporaties). In het Lokaal Akkoord is afgesproken dat de sociale voorraad in bezit 

van de drie corporaties op minimaal 18.000 behouden blijft. 

188 GOB CYS SP34  Beheer 

Wat zijn de budgettaire effecten van respectievelijk het zetten 

van de verkeersregeltechniek bewegwijzering bebording, 

oevers en water en tot slot openbare verlichting op c niveau? 

Wat zijn de nadelen en risico’s hiervan? (Zie:  Bijlage A Drie 

scenario’s bij raadsstuk “Herziening kwaliteitsambitie 

Openbare Ruimte” (2014/340726)). 

Deze vraag heeft geen invloed op de programmabegroting, de bezuiniging is al 

ingerekend. Het is een herverdeling van de gelden binnen beleidsveld 5.1. De 

besluitvorming over de verlaging van de onderhoudsniveau ’s is aan de raad 

voorgelegd in een separate nota. 

189 GOB CYS SP35  Beheer 

Kan inzicht worden verschaft in de meer- en minderkosten 

per A,B of C niveau van alle 45 mogelijkheden die zijn 

weergegeven in de tabel die is opgenomen in de hierboven 

genoemde bijlage A? 

Deze vraag heeft geen betrekking op de programmabegroting. Zie de beantwoording 

van de technische vragen bij de genoemde nota. 

190 VV

H 

CYS SP36  Bestuur 

De overgang naar de Milieudienst IJmond kost incidenteel 

264.00 euro. Is er echter ook niet sprake van een structurele 

kostenpost van 284.00 euro. Dit als gevolg van het creëren 

van een extra bestuurslaag? 

 

Eind 2013 is besloten om taken in het kader van milieuhandhaving over te dragen 

aan de regionale uitvoeringsdienst IJmond (RUD). Dit besluit heeft geleid tot een 

overdracht van personeel naar de RUD. Tegelijkertijd is er sprake van een jaarlijkse 

structurele bijdrage aan Milieudienst IJmond in verband met  personele lasten en 

overhead.   

 

De jaarlijkse bijdrage is € 1.069.000. Hier tegenover staat een verlaging van de 

salariskosten € 784.000. Er resteert dus jaarlijks structureel tekort van 

€ 284.000. Dit bedrag is als taakstelling opgenomen op de overhead. 

Er is dus geen sprake van het creëren van een extra bestuurslaag. 

 

Toelichting: 

1) HA (Hoofdafdeling) en Ph (portefeuillehouder): deze kolommen hoeft u  niet in te vullen 

2) Fractie: afkorting van de fractie door  welke de vraag is gesteld 

3) Neemt u s.v.p. een verwijzing op naar de bladzijde waarop de vraag betrekking heeft. 


